
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 13:56:57) 
 
 Kolege poslanici, 
 Prelazimo na sjednicu Drugog vanrednog  zasijedanja u 2024. 
 Primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno je da postoji kvorum potreban za početak 
sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika, pa otvaram sjednicu Drugog vanrednog zasijedanja 
u 2024.godini Skupštine Crne Gore 28.saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja saglasno Poslovniku 
Skupštine, na zahtjev 44 poslanika. 
 Zahtjevom za vanredno zasijedanje određen je dan za održavanje i dnevni red sjednice. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. 
 Kolege, izvolite glasajte. Mogu da zaklučim glasanje. 
 45 poslanika je glasalo, 45 za, nema protiv, nema uzdržanih, pa objavljujem da je usvojen dnevni red 
tačka 1. ponovno odlučivanje o Zakonu o izmjeni i dopunama Zakona o privrednim društvima i dva ponovna 
odlučivanja o Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o elektronskim komunikacijama. 
 Podsjećam da je Skupština na Sedmoj sjednici Drugog redovnog zasijedanja u 2023.godini 
29.decembra donijela Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o privrednim društvima, a na Petoj sjednici 
Drugog redovnog zasijedanja u 2023.godini Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o elektronskim 
komunikacijama. 
 Predsjednik Crne Gore obavijestio nas je 03.januara 2024.godine, dopisom 0111892-01 i dopisom 
broj 0111885/2-01, o razlozima vraćanja na ponovno odlučivanje navedenih zakona, saglasno članu 94 stav 
1. Ustava  Crne Gore. 
 Prelazimo na izjašnjavanje. 
 Izvolite, gospodin Adžiću. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (19.01.24 13:59:14) 
 
 Poštovane kolege poslanice i poslanici, uvaženi građani, 
 Ja bih još jedanput, prije nego pređeno na glasanje, pozvao da negdje razmislimo svi zajednički da li 
treba još jednom u ovom kratkom vremenskom periodu da unizimo ovaj dom, da uradimo nešto što nije ni u 
skladu sa Ustavom, ali ni praksom Evropske komisije i naših međunarodnih partnera, da li treba da zarad 
nekih pojedinaca koji imaju svoje naume, a svakako nijesu u interesu onoga što jeste dobrobit Crne Gore i 
čuvanje naših državnih kompanija i imovine države Crne Gore, da razmislimo da vidimo da li ljudi koji su 
ostvarili najbolje rezultate u poslovanja Elektroprivrede, a rekao bih da se oni mjere na 80-90 miliona eura, 
ljudi koji su imali najbolje rezultate u procesu rada Termoelektrane Pljevlja, da li oni koji su imali najveći 
investicioni ciklus koji je dostigao nekih 225 miliona eura na ovaj način trebaju da budu politički žrtvovani, jer 
to su ljudi koji su profesionalno primljeni, ljudi koji nemaju puno veze sa političkim partijama, već su 
profesionalno obavljali svoj posao i negdje samo zbog toga što su se pojavili neki drugi interesi i pojavile neke 
kalkulacije o nekim nedostajućim sredstvima za ostvarenje najavljenog programa koji do sad niko nije vidio 
niti ima bilo kakvih naznaka da on može biti ostvaren, da se prodaju dobra Crne Gore, da se prodaju akcije 
Elektroprivrede, da se fingiraju izvještaji Elektroprivrede i sa mi sada ulazimo u jedan proces zaista koji je 
pravno neustavan da izglasavamo izmjene  zakona koje bi retroaktivno trebale da se primjenjuju, koje bi 
trebale da omoguće brzu smjenu borda direktora koji je, već sam pomenuo, ostvario kakve rezultate, ali prije 
svega, rekao bih radio u interesu građana Crne Gore, jer je Crna Gora bila jedina država koja nije poskupila 
struju iako je bio period kada zaista nije bilo jednostavno zadržati cijene električne energije na ovom nivou, 
bili predstavnici građana kad su spriječili  da se i u periodu kada je Vlada gospodina Spajića najavljivala 
povećanje električne energije oni su iznašli model da građani ne trpe i da ne dođe do tog najavljenog 
povećanja.   
 Da li treba ovo sad da radimo, da li treba retroaktivno da primjenjujemo zakon i ako ja nijesam vidio da 
smo utvrdili bilo kakav javni interes da bismo ovako brzo izglasali zakon, da bi retroaktivno taj zakon 
primjenjivali, ja vas još jedanput molim da ne budemo u situaciji, kao što ste juče, najavili povlačenje zakona, 
pa danas nijeste povukli taj zakon, nego ćete se ipak o njemu izjašnjavati da ne pravimo farsu od ove 
Skupštine, da ne dovodimo u pravnu nesigurnost građane Crne Gore, da ne dovodimo u pravnu nesigurnost 
sve one ljudi koji se prihvate odgovornih pozicija i zaista rade u interesu građana, a ne pojedinih partija, da 
zaštitimo na neki način sve.  
 Ne govorim samo o ovom bordu, govorim o svim ostalim ljudima koji su sada predstavnici državnih 
kompanija, ali koji će i sjutra biti predstavnici državnih kompanija, da se zbog interesa pojedinaca dovode u 
nezahvalnu poziciju i ja vas molim da još jedanput razmislite, jer ne može biti javni interes da se ljudi koji su 
obezbijedili 80 miliona eura Elektroprivredi, koji su doveli do toga da investiramo preko 225 miliona eura u 



energetski sektor, koji su omogućili građanima da ne trpe posledice povećanja struje, koje su osjetili svi 
građani širom Evrope, moramo zaštititi te ljude, moramo pokazati da radimo u interesu građana i ja vas molim 
da još jedanput razmislite, jer sam siguran da bi gospodin  Mujović kao i većina poslanika koji će danas dići 
ruku ne znaju za tajne dilove gospodina Spajića sa gigantima koji se bave energetikom, koji planiraju da dio 
svojeg kolača ostvare i u Crnoj Gori, molim vas ovo je izuzetno važno da građani Crne Gore čuju,jer će sve 
ono što smo do sad pričali ispostavilo se tačnim. Kasno će biti kada se i ovo ispostavi,  tačnim, jer će Crna 
Gora izgubiti veliki novac, građani će izgubiti veliki novac, a mi ćemo izgubiit jedan od najvećih resursa koje 
Crna Gora ima.  Brzo ćemo završiti ovu sjednicu. Ja mislim da mogu da se obratim građanima, jer se radi o 
najvećem resursu koje naša država ima. 
 Kao što smo uspjeli da spriječimo povećanje struje, tako ćemo, zahvaljujući pravnim procedurama, 
zahvaljujući iskustvu koje smo stekli kroz obavljanje značajnih funkcija u državnoj upravi, spričiti i prodaju 
Elektroprivrede Crne Gore, prodaju dijela akcija Elektroprivrede Crne Gore, ali nemojte da nas dovodite u 
situaciju da umjesto razmišljanja kako da idemo naprijed razmišljamo kako da odbranimo ono što su najveći 
interesi i najveći resursi Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:04:41) 
 
 Hvala Vam, gospodine Adžiču. 
 Ko će još proceduralno? Izvolite, gospodine Lakoviću. 
 

 
 MIODRAG LAKOVIĆ (19.01.24 14:04:53) 
 
 Samo ću kratko. Hvala, kolega Mandiću. 
 Predsjedniče, vezano za ovo što je poslanik Adžić rekao, ja ga pozivam pošto je insinuirao na teško 
krivično djelo iz oblasti korupcije i stavio predsjednika Vlade u konteks nekih tajnih dilova sa energetskim 
kompanijama, ja očekujem čim se završi ova sjednica da kolega Adžić i kao poslanik i kao zamjenik 
predsjednika Odbora za bezbjednost  ode u Specijalno državno tužilaštvo i prijavi ovu sumnju na krivično 
djelo, ako to ne uradi onda ćemo ovo smatrati običnom političkom manipulacijom i podmetanjem. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:05:42) 
 
 Ne možete sada, dvojica iz jednog kluba proceduralno. Čekajte prvo da vidimo ima li još neko 
proceduru iz drugih klubova? 
 
 Da li neko se još javlja za proceduru? Ne javlja osim gospodina Abazovića. Znači, on je poslednji 
proceduralno prijavljeni na ovu temu. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.01.24 14:06:14) 
 
 Dakle, uvaženi predsjedniče, uvažene koleginice i kolege, uvaženi građani Crne Gore,  
 Proceduru može da dobije svaki poslanik, direktno upućujem pitanje vama, imam naravno odgovor za 
kolegu Lakovića. Hoćete li vi da utvrdite javni interes za ovaj zakon? 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:06:34) 
 
 Mi ćemo da glasamo ovaj zakon u istom onom obliku kao što je bio bez utvrđivanja bilo kakvog javnog 
interesa, tako da znate to. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.01.24 14:06:44) 
 
 Jako je ovo važno zbog toga što ćemo mi imati ustavnu inicijativu, jako je važno da imamo i vaš ovaj 
odgovor ovakav s obzirom da retroaktivna primjena nije moguća bez utrđivanja javnog interesa i kao što 
naredni zakon isto ne možete da povučete tek tako, tako je i ovdje samo zbog javnosti, ja pričam samo o 
procedurama, ne pričam ništa ovo što je rekao kolega Adržić sa čime se slažem, ali jako je važno nećete da 



utvrdite javni interes, samim tim mi ćemo ići skladno proceduri prema Ustavnom sudu. Nadamo se da će 
kompleterani Ustavni sud ipak brže reagovati, a nakon toga ići ćemo i sa krivičnim prijavama. Nakon toga ići 
ćemo i sa krivičnim prijavama, već smo ih najavili da tu nema nikakve dileme.  
 Što se tiče kolege Lakovića, isto se odnosi na proceduru. On neka zakaže sjednicu koju ne zakazuje 
gdje treba da dođe Andrej Milović da kaže o zloupotrebama u SPO, jer je rekao zovite me na kontrolno 
saslušanje da kažem sve zloupotrebe ne zakazujete sjednicu. Ostavite se vi ko će da ide u Specijalno 
Državno Tužilaštvo kao predsjednik Odbora za bezbjednosti i odbranu. Zakažite sjednicu, zakažite kontrolno 
saslušanje, dovedite čovjeka neka ispriča sve što ima pa da idemo dalje, a nemojte da ga štitite na taj način 
što se branite ćutanjem. Ja vas pozivam predsjedniče Skupštine da izvršite autoritetom svojim koji neosporno 
imate nad ovim ljudima da se zakaže sjednica, gdje treba ministar pravde da dođe, jer je sam rekao. Onda 
kad ga pozovu na konrolno saslušanje će doći, iznijeće sva svoja saznanja koje ima vezano za potencijalne 
zloupotrebe koje postoje u SPO-u, u SDT-u itd. ili šire i nemojte da dozvolite da kolega Laković svojim 
ćutanjem to štiti. Mogli smo se do 9.-og jer nismo radili mogli smo da kažemo bili su praznici. Sada nema što, 
a za ove vaše tajne dilove svaki dan se uspostavljaju da su tačni. Tako da se vi zainteresujte za to što vas 
niko o ničemu ne obavještava i što Crnu Goru gledate kao prćiju koju treba sada na bzinu da joj iskoristite 
dobra da bi ostvarili neke svoje nenormalne populističke predikcije. To minećemo dozvoliti. Nismo dozvolili to 
ni ljudima koji su 30 godina bili na vlast pa im je sad sve izašlo na viđelo i što su pokrali, što nisu pokrali, a ne 
vama koji ste se juče pojavili niotkuda.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:09:10) 
 
 Prvo da odgovorim, gospodine Abazoviću. 
 Mi kada smo bili opozicija i kada smo tražili sjednicu Odbora za bezbjednost uvijek nam se izlazilo u 
susret. Nemam nikakve dileme da će gospodin Laković  izaći u susret vašem zahtjevu. 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (19.01.24 14:09:42) 
 
 Hvala vam, predsjedniče. 
 Vjerujem da kolega Abazović kao dugogodišnji poslanik poznaje Poslovnik, a vjerujem kao neko ko je 
na neki način vodio sektor bezbjednosti pretpostavljam da je pročitao i Zakon o parlamentarnom nadzoru u 
službi bezbijednosti koji takođe reguliše rad Odbora za bezbjednost. Mislim da oni pored toga pravi privid da 
sjednica Odbora zavisi samo od mene i mojeg mišljenja i mojeg stava u odnosu na ovu temu, a da bih 
obavijestio javnost i uvažene poslanike koji možda to nisu ulazili u meritum rada Odbora za bezbjednpost.   
 Odbor zakazuje sjednice većinom članova Odbora. Ja ću naravno u odnosu na ovo pitanje 
konsultovati kolege iz Odbora i donijećemo odluku da li ćemo zakazati, donijećemo odluku nemam ništa 
protiv iako lično ne mislim da treba na Odboru da se bavimo time koje što za koga rekao nego je rad Odbora 
definisan Zakonom o parlamentarnom nadzoru i zna se tačno šta su nadležnosti ovlašćenja i odgovornosti 
Odbora, ali ako većina članova smatra da treba da uđemo i u ovu problematiku ko je šta kome rekao i ko je 
šta za koga rekao i ko je neki tvit napisao i ko je na plenumu nekoga za nešto prozvao nemam ništa protiv 
tako da ne postoji na ovoj strani nikakvo ćutanje u odnosu na tu temu nego samo postoji poštovanje zakona 
i Poslovnika. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:11:30) 
 
 Gospodine Lakoviću, 
 Evo ja želim isto da vam kažem, pošto smo imali često te sjednice Odbora za bezbjednost i dugo 
godina sam bio član Odbora za bezbjednost, Milan Knežević je bio predsjednik.  
 Dakle, imamo javni poziv za zakazivanje sjednice Odbora za bezbjednost. Vi kao predsjednik možete 
da je zakažete da ne ispadne da parlamentarna većina bježi od bilo kakve rasprave. Ako ne može to na 
Odboru za bezbjednost, postoji Odbor za politički sistem, postoji Odbor za antikorupciju. Imamo toliko 
odbora, a negdje bi bilo dobro da ti razgovori, pa makar i bilo priča ko je šta rekao tada se ispostavi ko je šta 
rekao na tim odborima da najviše saznamo i o službama bezbjednosti i ukupnom političkom životu, jer se 
tada otvori rasprava. Predsjednica Zakonodavnog odbora Maja Vukićević, prvo se ona najavila. 
 
 



 MAJA VUKIĆEVIĆ (19.01.24 14:12:27) 
 
 Predsjedniče, uvažene kolege poslanice, uvaženi građani, 
 Dakle, ja ću samo kratko s obzirom da vam se poslanik obratio i pitao za potrebu utvrđivanja javnog 
interesa. Dakle, da je postojala potreba da se utvrdi javni interes u procesu donošenja Zakona o privrednim 
društvima. Dakle, Zakonodavni odbor je predložio Skupštini da utvrdi javni interes. Međutim, i moj i stav 
Odbora je bio da se ne radio o povratnom dejstvu i vi ćete ukoliko pogledate i raniju praksu naći niz zakonskih 
rešenja koje su usvojene u ovoj Skupštini bez utvrđivanja javnog interesa gdje se definiše da će se određeni 
postupci koji su započeti nastaviti po normama novog zakona i ti zakoni su  ovdje usvojeni imate primjer 
Zakona o reviziji, Zakona o upravnom sporu. Dakle, usvojeni su bez uvtvrđivanja javnog interesa tako da 
smatraju da nije postojala potreba da se utvrdi javni interes, jer je moj stav da se ne radi o povratnom dejstvu 
i mislim da je ovaj zakon neopravdano ponovo vraćen na glasanje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:13:17) 
 
 Hvala, gospođo Vukićević. 
 Ja znam da je oko toga bilo rasprave i naše pravnice, mislim da  Skupština Crne Gore ipak ima jedne 
od najboljih pravnika u Crnoj Gori  i naši pravnici u Zakonodavnom odboru bili su na tom stanovištu tako da su 
to različiti pristupi kabineta predsjednika države i ljudi koji su u Skupštini bavili se ovim pitanjem. Mi imamo tri 
čitanja zakona, prolazi kroz sve nadležna skupštinska tijela. Vi ste se odredili i mi ćemo glasati o ovom  
zakonu u onom izvornom obliku kako nam je i predloženo.  
 Gospodine Konatar, izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.01.24 14:14:01) 
 
 Predsjedniče, dakle, zaista se radi o proceduri vezano za reagovanje kolege Lakovića dakle, 
Poslovnik Skupštine Crne Gore postoji. Kolega Lakoviću, Vi kao predsjednik Odbora bez bilo čije inicajative 
imate pravo shodno Poslovniku da zakažete sjednicu Odbora i da predložite dnevni red. Tako da nema 
potrebe da čekate bilo čiju inicijativu od poslanika. Imali smo javnu inicijativu i poziv ministra pravde. Ja sam 
nekoliko puta rekao jedva čekam da vidimo ministra pravde ponovo u Skupštini Crne Gore. On je iskazao 
spremnost, odnosno obavezu da će iznijeti neke podatke koje će da kažem kompromitovati određene ljude 
za rad njegovih interesa koji su nosioci borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije, a za račun onih ljudi 
koji ga podržavaju da radi to što radi i ja vas molim obzirom da smo imali praksu u prošlom sazivu Skupštine 
ja sam bio član Odbora za bezbjednost, a gospodin Knežević predsjednik. Gospodin Knežević je toliko bio 
revnosan da na svaki mig i interesovanje bilo koga u  Crnoj Gori mi smo imali sjednice i kontrolna saslušanja 
i to je mogu slobodno reći bio jedan od najtransparentnijih odbora gdje smo imali veliki broj sjednica kad god 
je postojao interes javnosti da se sjednica sa određenom tematikom održi. Ovdje je jasno da postoji 
interesovanje, jasna je iskazana spremnost gospodina ministra pravde Milovića. Mi ponavljam, jedva čekamo 
da on dođe u Skupštinu Crne Gore i ja vas molim, apelijem nema potrebe da vi čekate bilo kakvu inicijativu 
poslanika, da čekate na bilo kakvu proceduru, nemojte da odlažete, niko neće da se krije, ne mislim da vi 
imate namjeru da se krijete od bilo koga i zbog toga vas molim Poslovnik vam daje pravo da vi zakažete 
sjednicu, odredite dnevni red. Evo javno još jednom poziv, kao što je rekao predsjednik Građanskog pokreta 
URA, molim vas da u najkraćem roku shodno Poslovniku da zakažete sjednicu i pozovete gospodina Milovića 
i ljude koje je on pominjao na saslušanje i da održimo sjednicu Odbora, biće još otvoreno, naravno da bude 
otvorena sjednica za javnost, jer ima interesovanje od poslanika koji nijesu članovi odbora da prisustvuju toj 
sjednici. 
 Što se tiče Građanskog pokreta URA jedna čekamo da se otvore teme o kojima je pričao gospodin 
Milović. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:16:54) 
 
 Gospodine Konatar, ja mislim da  kucate na otvorena vrata gospodina Lakovića. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (19.01.24 14:17:06) 
 
 Hvala, predsjedniče. 



 Moje objašnjenje je išlo u pravcu da moje mišljenje u odnosu na temu nije presudno, nego da mogu 
svakako i ostali poslanici,članovi odbora da iniciraju, ali ja uvažavam ovo što ste vi predsjedniče rekli,jer 
svakako na predlog Skupštine mi smo dužni da organizujemo sjednicu odbora, uvažavam i ovo što je rekao 
kolega Konatar i sazvaćemo sjednicu odbora nije nikakav problem. Zahvaljuje. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:17:35) 
 
 Hvala vam. 
 Zbog ovoga postoji Parlament i razgovori u Parlamentu. Prelazimo na izjašnjavanje. 
 Dame i gospodo, izvolite. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na ponovno odlučivanje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o privrednim društvima. 
Izvolite glasajte. Da li mogu da zaključim glasanje? Zaključujem glasanje. 
 Glasalo je 56 poslanika 43 za, 10 protiv, tri uzdržana, pa objavljujem da je Skupština ponovo izglasala 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o privrednim društvima. 
 Prelazimo na sledeću tačku - Ponovno odlučivanje o Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o 
elektronskim komunikacijama. 
 Odlučuje se većinom glasova svih poslanika. 
 Stavljem na ponovno odlučivanje Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o elektronskim 
komunikacijama. 
 Gospođo Ćinćur. Izvolite, proceduralno. 
 
 
 RADINKA ĆINĆUR (19.01.24 14:18:51) 
 
 Prosto ne mogu da vjerujem da ćemo mi danas usvojiti neki zakon o kojem je dosta polemike bilo u 
poslednje vrijeme i u javnosti  i u medijima, na koje nas je upozorila Evropska komisija da nije u skladu sa 
stavovima i sa zakonima Evropske unije, obradovalo nas je, mene lično, a vjerujem i sve ljude koji vjeruju da 
nam je osnovni zadatak negdje ulazak u Evropsku uniju, a da bismo ušli to je i usklađivanje našeg pravnog 
sistema sa svim zakonima Evropske unije, ne mogu da vjerujem da se odustalo od usklađivanja ovog zakona 
sa aktima Evropske unije, ako znamo da Evropska komisija više puta na to ukazivala. Voljela bih da čujem 
šta se danas desilo, jer danas smo dva, tri puta čuli neke različite stavove o ovom zakonu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:20:00) 
 
 Hvala, gospođo Ćinćur. 
 Riječ dajem potpredsjednici naše Skupštine gospođi Popović. Izvolite gospođo Popović. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (19.01.24 14:20:08) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Poštovane koleginice i kolege, uvažena poslanice Ćinćur, 
 Ja nijesam odustala od povlačenja zakona međutim, obzirom da ja nijesam pravnik već ekonomista 
kako sam i navela juče u jednom saopštenju, rekla sam da će odluku o tome, da li će zakon povući ili ćemo ga 
glasati donijeti ili Stručna služba Skupštine Crne Gore ili ćemo donijeti odluku na Kolegijumu kod 
predsjednika Skupštine. Na to me obavezao član 147 Poslovnika, koji kaže da predlagač zakona može 
povući predlog zakona sve do završetka pretresa predloga zakona u pojedinostima.  
 Postoji pravna praznina kada je u ptianju povlačenje zakona i posebno kada je u pitanju zakon koji je 
izglasan u Skupštini, a koji nije potpisan od strane predsjednika, već se vratio Skupštini. Postoji pravna 
praznina, ne postoji član Poslovnika,niti postoji bilo koji zakon koji kaže kako se treba odnijeti prema tim 
zakonskim aktima. Da ne bi ušli u problem i ako ja zaista mislim i pored svih preporuka predstavnika 
Evropske komisije, da je ovaj zakon bio dobro rješenje za rad Agencije za elektronske komunkacije, jer sada 
ne donošenjem ovog zakona Agencija za elektronske komunkacije ostaje bez upravljačkog tima.Ne postoji 
savjet Agencije za elektronske komunikacije od 28.12, oni imaju samo izvršnog direktora. Ovaj zakon je 
trebao da bude ustvari samo jedno prelazno rješenje do donošenja Vladinog zakona o elektronskim 
komunikacijama. Mi smo se na Kolegijumu kod predsjednika Skupštine složili i usaglasili da mi danas 
stavimo ovaj zakon na glasanje, nećemo ga izglasati naravno da nije želja nas, posebno mene kao 
predlagača ovog zakona i mene koja sam uglavnom radila na ovom zakonu da se konfrontiram sa 



predstavnicima Evropske komisije, niti da narušavam odnose sa našim evropskim partnerima. Ja sam iz 
najbolje želje da riješimo problem, jer nijesmo imali vremena da raspišemo konkurs za izbor članova Savjeta, 
jer je Skupština bila raspuštena nekoliko mjeseci. 
 Procedura kada se raspiše konkurs, kada Odbor za ekonomiju budžet i finansije raspiše konkurs za 
izbor članova Savjeta, dok se izaberu novi članovi Savjeta trajaće tri do četiri mjeseca.Kako će Agencija 
funkcionisati ja zaista ne znam i sada imam obvezu samo da se obrati kolegi koji je zaista po meni se 
neprimjereno odnio prema meni, kao ženi, jer je negdje imao dilemu da li ja, kao predlagač zakona znam što 
radim, da li znam što hoću? Ja samo da kažem kolegi da prvi i poslednji put može tako da razgovara sa 
mnom i nikad više ni on niti bilo koji od kolega, jer je kolega tom rečenicom ušao u moju privatnost. Ušao je u 
moju privatnost. O tome da li ja znam što hoću i da li znam što radim odličivaće onaj ko je kompetentan i onaj 
ko treba to da procjenjuje, to su članovi, samo isključivo članovi moje porodice i niko više. Toliko i 
zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:24:00) 
 
 Hvala, gospođo Popović. 
 Danas smo na Kolegijumu dogovorili i želim da obavijestim članove Odbora za budžet ekonomije i 
finansije da što prije održe sjednicu i raspišu konkurs, kako bi u najkraćem mogućem roku mogli da riješimo 
ovo pitanje u skladu sa važećim zakonom. To je naš dogovor i evo da obavijestimo javnost da će to ići u tom 
pravcu. 
 Gospođa Popović, kao predlagač ovog zakona obrazložila je, ona ne odustaje od ovog zakona, ali je 
dala obrazloženje u kontekstu naših evropskih integracija i preporuka koje smo dobili iz Brisela. Izjasnićemo 
se o ovom zakonu, a sada riječ ima prvi prijavljeni gospodin Mugoša, pa gospodin Nikolić. 
 Izvolite, gospodine Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.01.24 14:25:25) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Nijesam imao zaista namjeru da se javljam, ali evo postoji potreba očigledno da gospođa Popović i ja 
nastavimo započeti dijalog od juče i ako ne vidim suštinsku potrebu za tim. Nije gospođo Popović nikakva 
sramota pogriješiti jednako kao što nije sramota kad dobijete prigovr da ste pogriješili. Nema potrebe da to 
prevodite na ličnu ravan, jer nije bilo ništa lično, radilo se o poštovanju Poslovnika Skupštine Crne Gore koji 
kaže da predlagač Zakona može povući Predlog zakona sve do završetka pretresa Predloga Zakona o 
pojedinostima. Dakle, tu se stavlja tačka i to je čini mi se dovoljno jasno samo po sebi da mu ne treba daljeg 
obrazloženja. Ovaj Zakon je usvojen u Parlamentu, on više nije Predlog zakona nego je Zakon. Predsjednik 
države ima obavezu da ga potpiše, odlučio se ovoga puta da ga vrati Parlamentu na ponovno odlučivanje što 
znači da Parlament ima obavezu da ponovo glasa  o tom Zakonu dakle u koliko parlamentarna većina 
predlaže pa odustaje od zakona ne vidim šta je sporno u političkoj kvalifikaciji da ne znate šta hoćete, ali ako 
već ne znate šta hoćete iako smo ustanovili da ste nesigurni povodom samog Predloga zakona, odnosno 
zakona da poštujete proceduru. Mislim da je to jedan pošten i korektan poziv. Nije se odnosilo na vas 
personalno, jeste na obavezu skupštinskog rukovodstva da poštuje zakone i da poštuje procedure, jer 
svjedočimo da se danima i zakon i procedure u ovom Parlamentu krše ne personalno od strane vas, ali od 
strane vaših kolega iz parlamentarne većine. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:27:32) 
 
 Hvala, gospodine Nikoliću. 
 Sada se za riječ proceduralno javiila gospođa Popović. 
 Izvolite, gospođo Popović. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (19.01.24 14:27:39) 
 
 Zahvaljujem na ovim opservacijama, uvaženi kolega Nikoliću. 
 Pa evo da vam kažem kad je u pitanju kršenje procedure evo i danas se krši procedura i vi ste je 
prekršili sada. Prekršili ste je. Javili ste se za proceduru i kolege su se javljale za proceduru i to je kršenje 
procedure, jer nije bila procedura. Između ostalog znači i vi kršite procedure.  



 Uvaženi kolega Nikoliću, mene nije sramota kad pogriješim, mene nije problem da se izvinim kad 
pogriješim, ali sam negdje ljudski očekivala od vas kao žene da mi se izvinite, jer ne možete vi kolega 
procenjivati. Da li ja znam šta hoću ili ne znam što hoću ili da li ja znam što radim ili ne znam što radim. Molim 
vas da svaki sledeći put kad polemišete sa mnom ili vodite dijalog sa mnom ovdje preko medija društvenih 
mreža kako god molim vas vodite računa koje izraze koristite i kako se obraćate ne samo meni nego kako se 
obraćate ženama. Vi ste se pozvali na isti član Poslovnika na koji sam se ja pozvala 147. Dakle, pročitala sam 
šta znači kako je tumačenje člana 147, ali sam takođe rekla da se Zakon koji smo mi izglasali u Skupštini, a 
koji nije potpisan, koji se vratio u Skupštini ne postoji u Poslovniku ni jedan član koji kaže šta se u tom slučaju 
dešava, jer zakon nije stupio na pravnu snagu, nema pravne posledice. Ja sam samo na to ukazala, a nije 
vaše, složićete sa mnom sigurno kao vjerovatno i sve kolege i koleginice. Nije vaše da ni vi, ni bilo koji 
muškarac, kolega, utvrđuje da li neka žena zna šta hoće ili ne zna šta hoće. Toliko i zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:29:46) 
 
 Hvala, gospođo Popović. 
 Stavljam na ponovno odlučivanje Zakon o izmjenama ... 
 Dobro da konstatujemo, ja sam prvo nudio gospodina Mugošu pa je on to rekao i prvi se bio prijavio, 
ali je odustao u korist gospodina Nikolića. U redu. Gospodin Mugoša prijavljen za, izvinite, što je sada ste vi 
gospodine Nikoliću je li? 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.01.24 14:30:27) 
 
 Zaista sam u obavezi da reagujem, jer najblaže rečeno gospođo Popović ovo nije korektno i vi znate 
da to što govorite nije utemeljeno na principima i nije utemeljeno na temi rodne ravnopravnosti. Ovo nema 
veze sa pravima žena i ja zbog ukupne crnogorske javnosti želim da pročitam još jednom šta sam napisao. 
Dakle, mislim da je pristojno i korektno pa neka široki auditorijum za ovo ne treba posebna ni politička ni 
pravna ni rodnopravna pismenost za tumačenje.  
 Dakle, potpredsjednica Skupštine Zdenka Popović i predsjednik Crne Gore Jakov Milatović ne 
poznaju skupštinske procedure. O zakonu kojeg je Skupština izglasala, a predsjedniik Crne Gore vratio može 
samo ponovo da se glasa. Kasno je za povlačenje. Kad već ne znate šta hoćete makar poštujte procedure. 
Dakle, ovo je jedna politička poruka koja nikoga ne vrijeđa osim što upozorava na proceduralni propust. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:31:58) 
 
 Da ja poštujem ženska prava, molim vas gospodine Nikoliću, nemojte se javljati, zaključuje gospođa 
Popović. 
 Izvolite gospođo Popović. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (19.01.24 14:32:10) 
 
 Gospodine Nikoliću, javljam se samo zbog toga što se negdje borimo da žena uvijek ima zadnju riječ. 
Sve do te tačke bili ste u pravu, ali od te tačke niste bili u pravu. Toliko i zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:32:29) 
 
 Sada ima riječ gospodin Boris Mugoša proceduralno pa gospođa Slađana Kaluđerović nakon njega. 
, 
 
 BORIS MUGOŠA (19.01.24 14:32:41) 
 
 Poštovane građanke i građani, uvažene koleginice i kolege,  
 Zanimljiva je ova diskusija, ali ja bih samo nas sve zamolio da se fokusiramo na suštinu, jer je ovaj 
zakon primjer kako ne treba da radimo i da postupamo. Ako su nam evo integracije prioritet verbalno jesu 
svima suštinski neka građani procijene kome jesu kome nisu. Ukazivali smo na nedostatnosti ovoga zakona 



i sugerisali smo da on bude plod diskusije, razgovora, dijaloga i mišljenja Evropske komisije. Nemam ja 
problema što se ne sluša stav opozicije, ali bih vas sve zamolio kod ovakvih stvari koje se direktno tiču našeg 
EU puta moramo da budemo posebno senzibilni i zbog toga kažem da nije trebali ulaziti u sve ono jer smo 
izgubili dva mjeseca, a imamo isti sad problem koji smo imali prije dva mjeseca, a tiče se funkcionisanja 
Savjeta Agencije za elektronske komunikacije. Prema tome, molim vas da svaki sledeći put kad se radi o 
ovakvim zakonima koji direktno tangiraju mjerila, koji se direktno tiču onoga što je naše ... da sjednemo i da 
zajedno pođemo do dogovora uz mišljenje Evropske komisije i uz mišljenje Vlade. Međutim, nemojmo da 
zaobilazimo ni odgovornost Vlade u ovom slučaju.  
 Na ovakav Predlog poslanika parlamentarne većine na koji smo mi ukazivali iz opozicije da nije dobar 
Vlada je dala pozitivno mišljenje. Podjednako odgovornost za sve ovo što nam se dešava dijele poslanici 
parlamentarne većine i dijeli Vlada i kao što ja svama govorim kolegijalno da povedemo mi računa, 
upućujemo sugestiju Vladi, jer tamo postoje nadležna ministarstva, potpredsjednici Vlade - Vlada je kolektivni 
organ. Ne možete više da dajete pozitivna mišljenja na ovakve tekstove. Morate dobro da obratite pažnju, jer 
vi vodite unutrašnju i vanjsku politiku i vi u određenom broju slučajeva imate više informacija nego što imaju 
poslanici. Prema tome, neka ove bude primjer jedna vrsta opomene ne samo većini da sad ne ubiramo 
politčke poene nego svima nama u Parlamentu, ali i Vladi da vrlo vodimo računa kad pišemo i predlažemo 
zakone, kad glasamo za njih, ali i Vladi kad i kakva mišljenja daje nepredložene zakone.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:35:24) 
 
 Hvala, gospodine Mugoša. 
 Za riječ se javila gospođa Kaluđerović. 
 Izvolite. 
 
 
 SLAĐANA KALUĐEROVIĆ (19.01.24 14:35:33) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovane koleginice i kolege i poštovani građani Crne Gore, 
 Nadovezala bih se na prethodnu priču kolege Mugoše koji je na jedan konstruktivan način iznio i priču 
koja je bila na samim sjednicama Odbora za ekonomiju finansije i budžet gdje smo mi upravo ukazivali na to 
da je potrebno donijeti uskoro Zakon o elektronskim komunikacijama koji će biti u skladu sa evropskom 
praksom i u skladu sa Evropskim zakonikom.  
 Ono što možemo da konstatujemo jeste da smo mi i da je konkretno i koleginica Zdenka i kolege koje 
su predložile ovaj zakonik, kako sam ja to protumačila, jeste da se donese neko prelazno rješenje koje će 
omogućiti da Agencija za elektronske komunikacije može da funkcioniše na najbolji mogući način budući da 
aktuelni savjet više nema mandat. Sad je pitanje na koji način će to funkcionisati, a moram da istaknem da 
smo u Briselu kad smo razgovarali sa evropskim parlamentarcima da nam je i te kako kazano da nakon borbe 
sa orgaizovanim kriminalom i korupcijom i Poglavljima 23 i 24 oblast elektronskih komunikacija i poštanske 
djelatnosti je nešto na što moramo debelo da obratimo pažnju i da je to jedna od tri naredna prioriteta o kojima 
moramo da vodimo računa. Stoga ja kao poslanica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet i na 
Zakonodavnom odboru samo sam istakla da ovo apsolutno nisam vidjela kao neko končano rješenje nego 
kao prelazno rješenje kako bi mogao da se izabere novi savjet, a da mi to vrijeme iskoristimo da najbolji 
mogući način donesemo novi Zakon o elektronskim komunikacijama jer moramo još jednu stvar da 
konstatujemo. Ono što je kolega Andrija Nikolić rekao da kako smo mogli mi da donosimo ovdje zakone koji 
nisu u skladu sa zakonima i ustavima, apsolutno pogrešno. Ovaj zakon je u potpunosti u skladu sa zakonom 
i Ustavom Crne Gore. U skladu je sa postojećim Zakonom o državnim službenicima i namještenicima i o 
zaradama u javnom sektoru, ali problem je što ti zakoni nisu u skladu sa evropskim zakonima i sa evropskom 
praksom. To je ono u čemu su najviše griješili poslanici DPS-a i koji su doveli do ovakvog zakona koji nama 
sad nešto spočitavaju. Ne mogu da vjerujem stvarno da nama ustaje gospodin Andrija Nikolić nebitno bilo koji 
poslanik DPS-a da nam kaže kako smo mogli da donesemo zakon koji je u skladu sa zakonom i Ustavom 
Crne Gore, a koji je ok nije usklađen sa evropskom praksom što smo mi ustanovili na šta i mi ukazujemo, a da 
sami smo svjedoci kakve su oni sve zakone donosili koje su doprinosile podjelama i svim lošim stvarima 
privatizacije i ne znam i svemu onome što je loše nasleđe Crne Gore.  
 Dakle, ovaj zakon nije bio srećno rješenje. Ovaj predlog je samo trebao da posluži kao prelazno 
rešenje ne bi li izabrali novi Savjet Agencije i ne bi li ta agencija koja nam je i te kako bitna mogla da nastavi 
da funkcioniše na najbolji mogući način. Kad smo već donijeli ovakvu odluku i treba naravno da ispoštujemo 
naše evropske partnere i iskreno evo to mogu i kolege da posvjedoče o tome sam baš govorila da nije u 
skladu sa evropskom dobrom praksom i u skladu sa tim smo kolega Bogdan Božović i ja predložili 



amandman u tom pravcu ne bi li ga uskladili i doprnijeli usklađivanju sa evropskom praksom. Ono na šta 
treba da obratimo pažnju jeste da u budućem periodu moramo da promijenimo ne samo Zakon o 
elektronskim komunikacijama nego i Zakon o zaradama u javnom sektoru i Zakon o dražvnim službenicima i 
namještenicima jer ni ova Agencija kao i neke druge agnecije ne može da se tumači kao državna agencija jer 
je to ono što je glavni problem i srž problema na šta nam i ukazuju i međunarodni partneri. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:39:30) 
 
 Hvala.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANISLAV NENEZIĆ (19.01.24 14:39:37) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvažene građanke i građani Crne Gore, koleginice i kolege,  
 Iskoristio bih ovaj minut potrudiću se da budem u vremenu tačan da postavim eto pitanja poslaničkim 
klubovima Pokreta Evropa sad, Albanskog foruma i prije svega Demokratske Crne Gore da se jave i javno 
izjasne vezano za kršenje zakona i gaženje Ustava Crne Gore isticanje simbola druge države u kabinetu 
predsjednika Skupštine jer negdje je izostao njihov odgovor, a oni koji su ga dali bio je dosta štur. Mislim da je 
izuzetno važno da upravo ovdje svi negdje kažemo svoje suštinsko mišljenje da vidimo da li je jedinstven stav 
opozicije, a prije svega onih koji su u prethodnim mandatima imali predsjednika Skupštine, a u to vrijeme u 
kabinetu mogla se naći samo nacionalna zastava Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:40:44) 
 
 Gospodine Neneziću, prozivate pogrešne adrese, jer ako ste željeli koga da prozovete oko toga 
trebali ste da prozovete mene. Ja ću da vam odgovorim na to. U ovoj Skupštini i u tom kabinetu gotovo tri 
puta duže vremena stajala je trobojka nego što je stajala u tom istom kabinetu nego što je stajala ova 
današnja zastava Crne Gore. Dakle, ne znam otkud tolika mržnja prema trobojci koja je bila zastava i 
Knjaževine i Kraljevine Crne Gore. Stanite da završim, polako nemojte da se ljutite. Otkud taj bijes i 
netolerancija? Sanduci  knjaza i kralja Nikole i knjeginje i kraljice Milene u San Remo kada su prenošeni 
njihovi posmrtni, dakle njihovi ostaci bili su prekriveni upravo ovom zastavom. To je znači trobojka koja je 
zastava Knjaževine i Kraljevine Crne Gore, ali predlažem, pošto mi danas treba da se izjasnimo o ovom 
zakonu ovo je tema o kojoj možemo da razgovaramo kad god hoćete, ali mislim da nema potrebe za tolikom 
mržnjom prema trobojci koja je bila dugi niz godina zastava i ove države. Bila je zastava Jugoslavije u jednom 
drugačijem poretku. Svi smo pripadali tome, a mi koji imamo malo ozbiljnije godine mi se sjećamo svak ima 
onu fotografiju sa vjenčanja gdje iza njega stoji ta trobojka pa, bar onako kako je zakon predvidio, da se sve 
te zastave poštuju. To zakon sadašnji predviđa. Nemojte oduzimati pravo jer nemate mogućnost da 
oduzmete pravo onima koji poštuju tu zastavu. Ja sam bio ovdje poslanik u ovom Parlamentu kada se 
izglasavala ova zastava. Najbolje znam kakva je bila situacija i kako je tada promišljao Poslanički klub 
DPS-a. Ne morate  meni objašnjavati kako je bilo jedna upornost nekadašnjeg predsjednika Skupštine Ranka 
Krivokapića da to bude zastava, na kraju je DPS pristao na to, a u poslaničkom klubu im je stojala trobojka, ali 
ona dvorska zastava sa bijelim orlom. Možete naći kolko god hoćete takvih fotografija iz poslaničkog kluba 
DPS-a. Danas ta potreba da se kamenom gađe neko ko poštuje te tradicionalne simbole Crne Gore, mislim 
da ne služi na čast toj nekadašnjoj Crnoj Gori. Ja sam iz Crne Gore, ja sam Srbin, ja poštujem trobojku, 
morate da prihvatite različitosti kao što sam i ja prihvatao različitosti kada ste bili većina. I ako mislite da jedna 
većina što je definisala da obavezuje to neku novu većinu, pa pravite jednu veliku grešku jer je ova ista vaša 
partija '92. godine pravila Saveznu Republiku Jugoslaviju i imala trobojku zastavu. Ista ova partija koja se 
zove Demokratska partija socijalista, pa 2006. godine je bila za nezavisnu Crnu Goru. Tako da  imajmo malo 
širine, pozivam vas da imate širine, da imate razumijevanja. Ja ispoljavam poštovanje prema onome što vi 
zastupate, ali vi pokažite malo poštovanja i prema drugim ljudima u Crnoj Gori.  
 Izvolite, gospodine Neneziću, vi ste otvorili ovu temu. 
 
 
 BRANISLAV NENEZIĆ (19.01.24 14:44:45) 
 
 Hvala, predsjedniče na odgovoru.  



 Prihvatam vaš odgovor, to je vaše legitimno pravo.  
 Ono što ne bih želio da se ovdje, niko ovdje nema protiv trobojke niti bilo koje trobojke poštujem 
simbole države Srbije. U ovom domu trobojka nije bila ova nikada nego je bila trobojka koja je bila u to vrijeme 
zvanična zastava Republike Crne Gore. Ovo nije trobojka Knjaževine Crne Gore. Ovo što ste vi prikazali 
posmrtne ostatke kralja Nikole i njegove porodice sahranjeni su sa  barjakom i sa krstašem. Druga stvar, bio 
sam dosta mlad, bio sam na tom dočeku, ali još jednu stvar opet kažem ja poštujem vaše pravo i pitanje 
nisam postavio vama zato što vi ste na toj poziciji. Ja se samo izvinjavam ako mogu da završim. Gospodine 
Radunoviću, ja nemam problem ni sa vašim ubjeđenjem i vašim mišljenjem poštujem ga, imam mnogo koji 
imaju isto razmišljanje i opredjeljenje kao vi, ja to poštujem. Ja pitanje nijesam postavio ni gospodinu 
Mandiću, ni vama, nego sam postavio onima koji su ovdje zahvaljujući glasovima ljudi koji ne podržavaju 
potencijalno ono što je vaše i vaše razmišljanje. Ja samo želim da čujem od njih, zato posebno onih koji u 
svoje vrijeme nijesu isticali te simbole. Prevashodno svi treba da se zapitamo, ovdje nije ispoštovan zakon, 
ukoliko se zakon promijeni, niko nema ništa protiv i kažem ja nemam ništa protiv vašeg mišljenja, to je vaše 
legitimno pravo i niko to ne dovodi u pitanje. Ja sam postavio pitanje, aktuelnoj većini da odgovori, ako želi da 
odgovori ako može da odgovori. Opet kažem nijeste trebali da meni odgovarate, nijesam vama postavio 
pitanje, da sam htio vama ja bih postavio vama i to je to. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:46:48) 
 
 Ovo nije bila sjednica, treba da ponovo da glasamo na kojoj treba da otvorite ovu temu, ali evo zbog 
toga sam i želio, vi ste se javili proceduralno vezano za ove tačke dnevnog reda koje smo predložili i otvorili 
ste potpuno drugu temu koja nema veze sa ovim tačkama, a imaćemo Skupštinu na kojoj ćemo da 
raspravljamo o ovoj temi. 
 Gospodine Huter, izvolite vi vi ste se javili proceduralno. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.01.24 14:47:16) 
 
 Predsjedavajući gospodine Mandiću, sa te pozicije od prvoga dana vrijeđate građane Crne Gore, ne 
vrijeđate samo ovaj dom, vrijeđate sve građane Crne Gore. Danas ste iznijeli obmanu zastavu koja ste u 
vašem kabinetu stavili, nije zastava o kojoj ste sada govorili. Ta zastava se nalazi u Muzeju kralja Nikole i 
dozvolićete gospodine Radunoviću, pominjali ste me da sam dvije decenije imao prilike da je gledam 
svakodnevno i ta zastava koju ste stavili, ne znam je li to Ruska, Srpska pojma nemam, ali to Crnogorska 
zastava nije. To je prva stvar. 
 Druga stvar, zastava koju držite to nije vaš kabinet, vi trenutno obnašate funkciju predśednika 
Skupštine, ali to nije vaša prćija, vi taj kabinet ne možete da opremate onako kako vama se svidi, više nego li 
taj ambijent više nego taj ambijent koji je za vas, ne nego kako zakon nalaže. Kako zakon nalaže gospodine 
Mandiću još dok ima zakona, ako ga ima u državi Crnoj Gori u članu 28 tog zakona piše da državni vojni 
simboli knjaževine Crne Gore i kraljevine Crne Gore uživaju zaštitu kao i državni simboli utvrđeni ovim 
zakonom. Nigđe ne piše da je moguće korisiti ih  kao ranopravno, kao zvanične državne simbole gospodine 
Mandiću.  
 Znači, ako je u vašem kabinetu onako kako ste stavili tu zastavu, metnite je tu iza vas, tu iza vas je 
stavite jer onaj kabinet koji koristite, jednaka svojina vaša kao i taj ambijent iza vas, vi znate da to kršite i 
gospodin Nenezić je pitao, ali odgovor je pravi dao gospodin Mandić, parlamentarnu većinu zastupa 
gospodin Mandić, on misli, odlučuje, donosi zaključke, oprema kabinet i ponaša se ovako, kako se ponaša, 
kršite zakon.  
 Toliko od mene. 
 
 

 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:49:34) 
 
 Gospodine Huter, ako ja kršim zakon, vi presavijte tabak, obratite se nadležnim organima, ja vam 
kažem da ne kršim zakon, nego se ponašam potpuno u skladu sa zakonom, vi ako procjenjujete da sam ja 
nešto prekršio imate nadležne adrese za to.  
 Ja nijesam šef parlamentarne većine, jer parlamentarna većina je sastavljena od različitih političkih 
subjekata, tu se nalaze i srpska stranka, nalaze se i albanske stranke, nalaze se građanske stranke. Ja mogu 
da odgovaram samo za stranku koju ja predvodim i za koaliciju kojoj ja pripadam,. A i koalicija i stranka koju 
ja predvodim ima izuzetno dobre osjećaje prema ovim simbolima koji se danas nalaze u kabinetu 



predsjednika Skupštine Crne Gore. I ima mnogo građana u Crnoj Gori koji to poštuju i koji se pogledajte samo 
nedeljom koliko se ljudi vjenčava sa tim simbolima, to su naši građani, poštujte.  Predlažem da se vratimo 
dnevnom redu. 
 Gospodin Nurković, gospodin Laković, gospodin Knežević. 
 
 
 MIRSAD NURKOVIĆ (19.01.24 14:51:12) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, koleginice i kolege poslanici. 
 Ja sam se javio povodom zaista tačke dnevnog reda oko usvajanja Zakona o elektronskim 
telekomunikacijama i znam vjerovatno sad tema više nije interesantna i da nije u fokusu, s obzirom da se 
otvorilo pitanje oko zastave. Ali, ipak ću se vratiti na temu oko elektronskih telekomunikacija, oko Zakona 
kada je riječ o elektronskim komunikacijama. Vidite mi smo na Odboru za ekonomiju i finansije više puta 
raspravljali o ovom zakonu, čak ako se dobro sjećam kolege me mogu ispraviti na tri sjednice Odbora smo 
razgovarali o ovoj temi i samo da upoznam javnost, da upravo zbog svega ovoga što danas zakon neće biti 
usvojen, Odbor i nije podržao predloženi zakon. 
 Dakle, ovaj zakon nije dobio potrebnu većinu na Odboru za ekonomsiju, finansije i budžet, šta se u 
međuvremenu desilo pa su promijenili stavove određeni poslanici, određene poslaničke grupe, to neka oni 
odgovaraju na ta pitanja. Ja samo u prilogu rješavanja ovog problema shvatam zabrinutost koleginice 
Popović, kada govori da od 28.decembra nemamo tijelo koje rukovodi da je u legitimnom smislu i na tom 
Odboru jednom ako se sjećate ili ste bili možda izašli iz sale koleginice Popović, ja sam predložio ako je to 
problem, a očigledno danas jeste to problem, a možemo i danas da vrlo brzo oranizujemo sjednicu i da idemo 
sa izmjenom samo jednog člana koji se odnosi na status  članova Savjeta.  
 Dakle, ako smatrate da je to problem i ako treba legalizovati postojeće stanje članova Savjeta 
možemo jednim članom donijeti odluku da se članovima Savjeta produžava mandat do izbora novih članova 
u skladu sa zakonom. Da li je to bilo izmjenom novog zakona koji bi tretirao izbor, kako ste vi to predložili ili je 
to način da mi raspišemo oglas javni poziv.  
 Ukoliko želimo da riješimo to pitanje, možemo ga riješiti vrlo kratko i sa jednom izmjenom. Samo sam 
u tom smislu htio da pojasnim da postoji rješenje ukoliko želimo da izađemo iz ovog problema ne usvajajući 
ovaj zakon, jer zaista tamo jeste problem članovi Savjeta nemaju kredibilitet da donose odluke, ukoliko želite 
riješimo taj problem možemo samo mijenjati taj član do izbora u skladu sa raspisivanjem konkursa ili do 
usvajanja novoga zakona koji je najavila Vlada kako sam razumio poslanicu Popović. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:54:21) 
 
 Hvala, gospodine Nurkoviću. 
 Gospodin Laković, pa gospodin Knežević. 
 Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (19.01.24 14:54:28) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
            Nijesam imao namjeru da se javljam po pitanju zastava, ali kako je kolega Nenezić insistirao da mi iz 
kluba odgovorimo na njegovo pitanje, eto prokomentarisaću kratko. Razne zastave bude razne emocije to je 
očigledno. Međutim, kad emocije ne možemo da artikulišemo i kanališemo na pravi način, onda nas za to 
nam je najbolji okvir Zakon o upotrebi državnih simbola i Dana državnosti, kolega je u samom pitanju 
anticipirao čini mi se odluku državnih organa i rekao da je prekršen zakon  i Ustav čak. Tako da bih ja 
sugerisao da s obzirom da smo zakonodavni dom da donosimo zakone ali ih ne sprovodimo i ne 
presuđujemo po njima. Predsjednik Skupštine je to već rekao a ja ponavljam, da bi dobro bilo da pokrenete 
proceduru za utvrđivanje da li je, jer zakon ima kaznene odredbe, zakon koji sam pomenuo, da utvrdimo da li 
je prekršen taj zakon, ako se pravosnažno utvrdi da je zakon prekršen mi ćemo se pridružiti i osuditi kršenje 
zakona.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 14:55:50) 
 



 Hvala, gospodine Lakoviću. 
 Izvolite, gospodine Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.01.24 14:55:54) 
 
 Hvala, predsjedniče Skupštine. 
 Prvo, bez namjere da izazovem polemiku, ali obratiću se kolegi Huteru sa jednom intimnom 
ispovješću, kada sam prvi put čuo Vaše izlaganje ovdje kada se birala Vlada i gospodin Mandić, ja sam mislio 
mi ćemo se sa ovim čovjekom bit svaki dan, zbog suprotnosti političkih stavova i ideoloških gledišta. 
Međutim, kako vrijeme prolazi, vjerujte, gospodine Huter, da meni dođe da pozovem sve ove članove ovog 
Onlifans Kongresa da Vas glasaju za predsjednika DPS-a jer ste nam sve bliži i bliži. Podsjetću Vas da je na 
onoj prvoj sjednici Jefto Eraković tražio da ovdje bude ukrajinska zastava, a Vi sad tražite da bude narodna 
trobojka iz 1905.godine sa dvoglavim orlom u naletu i vjerujte da je to sjajna ideja i ja je prihvatam i molim da 
predsjednik Skupštine Andrija Mandić to realizuje ako Skupština nema para, ja sam spreman da doniram i da 
zaokružimo sa ovom državnom alaj barjakom da pored nje bude i ova zastava iz 1905.godine i to je veliki 
napredak, kolega Huter u odnosu na ono što je rekao Jefto Eraković. 
 Pošto sam ja, vjerovali ili ne, jedan od najstarijih poslanika u ovom Parlamentu po stažu, naravno, ja 
se sjećam da je jedan potpredsjednik Skupštine, neću mu sada pominjati ime, izuzetan koalicioni partner 
Demokratske partije socijalista ovom dvoglavom orlu, gospodine Huter, otkinuo obije noge u sovm kabinetu, 
jer su mu smetale skipter i kruna, pa mu je otkinuo i rep i smetao mu je i lav, pa je htio da stavi kamilu, pa smo 
objasnili da je mnogo sad da stavi i kamilu, i to mu je stajalo u kabinetu potpredsjednika Skupštine. Niko tada 
od ovih vaših vele Crnogoraca iz DPS-a nije imao nikakvu petlju da pođe gore ida mu kaže - šta ti to radiš sa 
našim državnim simbolima, jer naprosto potpredsjedniku Skupštine je smetao skiptar i kruna i krst i bolje da 
ne karikiram, da kažem, očerupao je ova dva naša dvoglava orgla, znate.  
 Onda bih Vas pitao, gospodine Huter, odnosno pitam crnogorsku javnost, je li zainteresovana ili nije, 
je li ova zastava duginih boja nečija državna zastava? Da li ona smije da bude u ovim kabinetima, 
ministarstvima i tako dalje i tome slično? Pitam Vas zato što sam iz nekog ranijeg perioda kada ste vi obnašali 
vlast, ne Vi lično, nego Demokratska partija socijalista sa tradicionalnim koalicionim partnerima, tu zastavu 
redovno gledao u kabinetima ministara, ministarki, ministarswtava i tako dalje i vjerujte ja ni jednom nijesam 
rekao maknite ovu zastavu duginih boja. Da li se tada kršio zakon kada je bila ova zastava duginih boja 
pored, je li to nečija državna zastava, da li sa tom zastavom duginih boja mi idemo ka Evropi ili kršimo isto 
zakon po ovom principu o kojem ste govorili Vi. Znači, samo da malo smanjimo doživljaj u dijelu zastava i 
istorije koja je crnogorska i nedjeljiva i vaša i naša, ali nemojte da nekoga srbi trobojka, a da nekoga srbi 
zastava duginih boja, zavisno od toga što se može naći u apotekama za te određene potrebe. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:00:00) 
 
 Izvolite, gospodine Huter, proceduralno. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.01.24 15:00:07) 
 
 Neću duže od četiri minuta, koliko ste dali gospodinu Kneževiću. Hvala Vam. 
 Gospodine Kneževiću, rekli ste da ste očekivali da ćete sa mnom da se tučete. Stojim Vam na 
raspolaganje ne ono da zovete stidljivo, stojim Vam na raspolaganje za svaku. Polako, dozvolite da čujete i 
ovaj drugi dio. Nijesam došao da se tučem, ali sam došao da branim sve što se tiče nacionalnih interesa Crne 
Gore, da branimo prije svega zakon. Znači, nije problem, Vi ste dobar manipulator, veteran ste ove 
Skupštine. Očigledno i  neke funkcije koje ćete brzo da zakučite, da omastite brke, da ovako budem i ja malo 
kao i Vi figurativan.  Slobodno, Vi ste simpatični i bez kose. Simboli se moraju poštovati.  
 Kažete i pozicionirate me visoko u DPS-u na šta se ja ponosim ukoliko me i ovakvi oponenti, kakav 
ste Vi oponent, ja mislim da ste jedan od najkredibilnijih oponenata ovdje posle gospodina Mandića koji je 
vlasnik svih vas. Sad, da li Vas nostalgija vuče za DPS-om pa non stop se nudite nekako i pozivate na ovaj 
naš Kongres da bi ste bili blizu nama, mogu Vam nešto reći, promijenite, sačuvajte ono što je Vaših predaka 
i ono na šta ste ponosni i slobodno ste dobrodošli da zajedno sa nama branite Crnu Goru i da ovamo bude i 
petokraka i trobojka sa petokrakom, ali da to prije svega zakonski utvrdimo. Ono što je sad zakon propisao 
ajmo da poštujemo. Gospodina Mandića  nametanje sile to je pokazivanje snage, on teritoriju obilježava 
upavo na ovaj način što je pošao od kabineta, to je jasno što radite. Vi radite što radite i vi to ne krijete, vi ste 



počeli da slavite pobjede, da je Crna Gora izgubila u rukometu ovdje bi se slavilo, ali kad Crna Gora dobije 
pokajanje. Znači, moramo to da mijenjamo. 
 Gospodine Kneževiću, hvala Vam na prilici što sam mogao da komentarišem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:02:59) 
 
 Evo stalno me prozivaju, ja hoću da u dobroj atmosferi sve da završim. 
 Čitav taj novocrnogorski projekat počiva na borbi zelenaša. Ona čuvena medalja gaetuša, dvije 
trobojke samo njih treba pogledati i vidjeti kako su se oni odnosili, a može li se reći da ima većih Crnogoraca 
nego što su bili? 
 Gospodin Knežević će prvo. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.01.24 15:03:50) 
 
 Crna Gora ima grb, zastavu i himnu. Grb Crne Gore je zlatni dvoglavi orao sa lavom na prsima, 
zastava Crne Gore je crvene boje sa grbom na sredini i zlatnim obrubom, himna Crne Gore je "Oj svijetla 
majska zoro".  
 Gospodine Mandiću, iskoristiću ovo i biću u ovom vremenu, ne počinje istorija Crne Gore ni sa 
zelenašima, ni sa gaetušom, nego mnogo ranije. Vi ste joj na proslavi ovdje uskratili više nego 700 godina 
istorije, jeste i ja ću vam taj citat dati. Izvinite se za ono što ste rekli, naša istorija ne počiva na Petroviće, 
imamo četri slavne dinastije, vi ste je uskratili 700 godina istorije. Ispravite se danas, dajem Vam priliku. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:04:39) 
 
 Može, gospodine Kneževiću, izvolite. 
 Mislio sam da će biti mnogo oštrije, ali našli smo mjeru ipak. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.01.24 15:04:48) 
 
 Gospodine Huter,  
 Hvala Vam na ovom pozivu da se kandidujem na Kongres DPS-a, ali mi je žao Danijela Živkovića, jer 
kakvo vam je stanje u stranci pobijedio bih ubjedljivo i postao bih i predsjednik DPS-a, a onda bih bio konflikt 
interesa da upravljam i sa jednom i sa drugom strankom. Tako da ću vas ostaviti da preko onoga laptopa 
Miloša Nikolića izbrojite te lajkove i dislajkove, da izaberete te potpredsjednike i da završite političku karijeru 
kao politički subjekt. Možda nije kasno još da se Vi kandidujete, ako postoje neke proceduralne mogućnosti, 
jer vjerujte da bih učestvovao u Vašoj kampanji i dao puni doprinos da budete predsjednik DPS-a. Kažem, 
učestvovao bih u kampanji sa medijsko-logističkog aspekta kao profesionalac, a ako ste zainteresovani nikad 
nije kasno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:06:01) 
 
 Imamo prijavljenog gospodina Nikolića. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.01.24 15:06:05) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući.  
 Želim da iskoristim vaše prisustvo danas u Parlamentu Crne Gore, imajući u vidu da se već otvorila 
tema koja je danima aktuelna zahvaljujući činjenici da zloupotrebljavate funkciju predsjednika Skupštine, i to 
nije novost. Znali smo da ćete to raditi. To je dio političkog folklora vašeg kojim se obraćate vašim biračima, 
ali to ne bi trebalo da radite s pozicije jednog od najviših državnih zvaničnika u Crnoj Gori, odnosno s mjesta 
predsjednika Parlamenta.  
 Dakle, sada vam najavljujem da ćemo mi kao Demokratska partija socijalista podnijeti prijavu protiv 
vas zbog kršenja Zakona o državnim simbolima. Jer, u vašem privatnom stanu, u vašoj političkoj partiji, u 
prostorijama Nove srpske demokratije možete da ističete zastave koje su vama bliske i koje su vama na srcu. 



U zakonodavnom domu Crne Gore koji je najviša zakonodavna vlast u zemlji imate obavezu da ističete 
državnu zastavu Crne Gore. U vašem kabinetu možete, a ne morate da istaknete državnu zastavu Crne 
Gore. Vi ste istakli narodnu zastavu Republike Srbije. Uzmite i pogledajte Ustav. Neka svaki informatički 
pismeni građanin Crne Gore pogleda zastavu koju ste istakli u vašem kabinetu i neka je uporedi s onom 
zastavom koja se u Ustavu Republike Srbije prepoznaje kao narodna zastava Republike Srbije. Jasno je 
zašto to radite. Znam kao što većina ovog parlamenta zna i kao što ukupna crnogorska javnost zna da vi 
političku karijeru zasnivate tako što radite za interese druge države. Nijeste to ni krili. Iz vaših usta je izašlo da 
je Aleksandar Vučić vaš predsjednik. Iz vaših usta je izašlo da je Vladimir Vladimirovič Putin vaš predsjednik, 
predsjednik ljudi koji pripadaju tradicionalnoj Crnoj Gori, i vi, i gospodin Knežević, tačno je.  
 Dakle, svi se prave ludi posebno ljudi koji sjede u parlamentarnoj većini. Gospodin Laković poziva 
parlamentarnu opoziciju da podnese prijavu, odnosno da procesuira ono što mi smatramo nezakonitim 
djelovanjem predsjednika Parlamenta i to bi trebalo da uradi sam kao savjestan poslanik. U kom slučaju. U 
slučaju kršenja Zakona o crnogorskom državljanstvu, prije svega od strane predsjednika Parlamenta.  
 Mi smo juče najavili da ćemo u slučaju nepostupanja Ministarstva unutrašnjih poslova i ovom prilikom 
pozivam ministra unutrašnjih poslova gospodina Šaranovića za koga vjerujem da je čovjek koji se drži 
zakona, da pokrene postupak za oduzimanje crnogorskog državljanstva Andriji Mandiću kao predsjedniku 
Parlamenta, imajući u vidu da ga na to obavezuje zakon. Zašto. Zato što u Zakonu o crnogorskom 
državljanstvu stoji da je nadležni državni organ u obavezi da postupa po saznanjima u odnosu na nelegalno 
dvojno državljanstvo.  
 Vi ste, prema vašem sopstvenom priznanju, o čemu postoji javna evidencija, imaćete priliku da 
odgovorite, vi ste priznali da ste stupili u srpsko državljanstvo nakon juna mjeseca 2006. godine, što je 
suprotno Zakonu o crnogorskom državljanstvu. To je izašlo iz vaših usta. To nije rekao Andrija Nikolić. To je 
rekao Andrija Mandić. Dakle, ako to nije javno saznanje na osnovu kojeg je Ministarstvo unutrašnjih poslova 
obavezno da postupa skladno zakonu i da pokrene proceduru za oduzimanje crnogorskog državljanstva licu 
koje ne bi smjelo ne da bude predsjednik Parlamenta nego ne bi smjelo da bude poslanik u Skupštini Crne 
Gore skladno tom zakonu. Mi ćemo, onda, u tom slučaju podnijeti krivičnu prijavu protiv Ministarstva 
unutrašnjih poslova i tražiti da se utvrdi odgovornost zbog nepostupanja po zakonu.  
 Vi ste se u ovom domu, gospodine Mandiću, nad ovim Ustavom zakleli da ćete poštovati zakon, a 
svako četiri, pet dana provocirate ne samo parlamentarnu opoziciju nego ukupnu javnost demonstrirajući 
političku silu nad vašim partnerima iz parlamentarne većine.  
 Završavam, uz izvinjenje što sam odužio, ali sam smatrao da je potrebno i da je pošteno da vi ovo 
čujete od nas u neposrednom razgovoru zato što se vi ne ustručavate da provocirate zakone i ukupnu 
političku javnost u Crnoj Gori i s tim u vezi imaćete adekvatan politički odgovor. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:11:59) 
 
 Hvala, gospodine Nikoliću.  
 Sada bih ja morao da odgovorim.  
 Mi se razlikujemo po pitanjima odnosa prema slobodi. Pazite, vi ste dugi niz godina bili partneri s 
Bošnjačkom strankom i u njoj imali vrlo pouzdanog partnera. Šta biste vi radili da je Bošnjačka stranka ovdje, 
na šta ima pravo, unijela simbole svoga naroda i stavila u poslaničke klupe ili da su Albanci u svoj poslanički 
klub, evo vidite da nosi grb Albanije gospodin poslanik koji dolazi iz reda albanskog naroda, s velikim 
ponosom ga nosi, i da unese albansku zastavu u svoj poslanički klub? 
 Znači, naš odnos prema slobodi i moj lično odnos prema slobodi mnogo je veći nego što vi imate te 
kalupe u koje ćete sve da ukalupite. Trideset hiljada ljudi građana Crne Gore danas živi bez državljanstva 
Crne Gore. Ovdje su te žene rodile djecu, imaju stotine problema. Mi pod hitno moramo da promijenimo 
Zakon o državljanstvu, jer Zakon o državljanstvu koji ste donijeli vi pravi nam velike probleme. Ova zemlja 
ima potrebu da živi mnogo više ljudi na njenom prostoru nego što živi danas. Šta vi mislite da treba napraviti 
tako restriktivne mjere da ne dozvolite nikome ko ima imovinu u Crnoj Gori, ko ima grobove svojih predaka u 
Crnoj Gori da može da bude državljanin Crne Gore. To što ste donijeli u jednoj parlamentarnoj većini takav 
Zakon o državljanstvu, trudiću se koliko budem mogao, zajedno s ovom parlamentarnom većinom, i 
pokušaću da obezbijedim većinu da promijenim taj zakon, i onda ćemo da vidimo da li je bolje za Crnu Goru 
da ona ima više stanovnika ili je bolje za Crnu Goru da ima manje stanovnika. Da li je bolje za Crnu Goru da 
ima ova mjerila oko slobode da Bošnjaci mogu svoje nacionalne simbole da unesu u Skupštinu Crne Gore, u 
svoj poslanički klub, ili Albanci u svoj poslanički klub ili ovo što vi zastupate da svakome držite perčin i držite 
ga za perčin i ne dozvoljavate ništa.  
 Crna Gora je mala zemlja. U njoj moramo svi komotno da se osjećamo, gospodine Nikoliću, i svi 
moramo da je doživljavamo kao svoju. Ne možemo svi da živimo po vašim pravilima. Postoje neka pravila 
koja su možda, bar po našem viđenju, mnogo šira od ovih vašim pravila naredbodavnih - morate ovo, možete 



ono, prihvatate samo jednu ili drugu stranu. Ovo je Skupština Crne Gore. Različiti smo ljudi, različite smo 
političke opcije. Ovdje postoji sada jasno definisana parlamentarna većina sastavljena od različitih subjekata. 
Evo kod mene je trobojka i kažem da je to istorijska zastava Crne Gore. To što je i Srbija imala takvu zastavu, 
mnogo država imaju iste zastave.  
 Zašto taj bijes toliki, gospodine Huter, i takva netolerancija u dijalogu?  
 Dakle, pitanje slobode je ključno pitanje i odnosa prema slobodi. Mora se izaći iz onih komunističkih 
šinjela i komesarskih matrica i morate i druge ljude posmatrati kao ljude koji imaju svoje potrebe, svoje želje, 
svoj doživljaj istorije, a ne da svakome nametnete ono što vi mislite da odgovara svakome. Pustite nas da 
budemo slobodni ljudi. Pustite vi šta će da bude u kabinetu gdje najviše provodim vremena,           
ili šta je u prostorijama albanskih ili bošnjačkih stranaka. Brinite vi o vašoj kući i o vašim kabinetima. Ove 
klubove, bošnjački i albanski i naš klub. Evo da vam kažem. U naš klub ćemo da unesemo trobojku, da znate. 
Neka je državna, to je klub koji koristimo mi. Evo da vas sada obavijestim, možda će vam biti lakše, kao što 
mislim da ćete i vi unijeti nešto, možda nećete, ali mislim da bi voljeli vaši glasači da tako uradite ili vi, 
gospodine. Odgovorio sam. Dobićete riječ, gospodine Nikoliću, posle Slavena.  
 Izvolite, gospodine Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (19.01.24 15:16:53) 
 
 Vi znate, gospodine predsjedavajući, koliko bih volio da se uključim u ovu diskusiju i koliko meni ovo 
znači. Ali, prvo vama da kažem da ovo nije nikakva namještaljka nego vas najozbiljnije kritikujem kao vaš 
dugogodišnji saputnik kroz vrleti crnogorske politike. Znam kako ste uvijek željeli da se u Skupštini vodi 
debata i da budu predsjedavajući malo tolerantniji, to mi je poznato i, između ostalog, mi smo se tako kao 
Demokratski front borili i normalno je.  
 Međutim, ovo što vi radite nije normalno. Jednostavno dozvolili ste da o bilo kojoj tački dnevnog reda 
ljudi mogu po sedam puta da se javljaju za proceduru i sve gubi smisao. Ne znam, kada budemo imali nekad 
dnevni red s zahtjevnih sedam, osam tačaka kako ćemo da završimo sjednicu kada ovu gdje smo trebali dva 
puta da glasamo ne možemo za četiri sata. Pošto sam vas iskritikovao, sada da se posvetim i ovoj temi koja 
se ovdje otvorila. Kažem tolerancija veća da, posebno jer smo se i mi za nju borili, ali neograničena ne jer 
neograničena prelazi u anarhiju, a mi to nećemo, je li tako, niko ovdje. Jer, poštovani predsjedniče, kada 
imate kome da ponudite slobodu i koji će da se ponaša u okviru tih sloboda koji je dobio kao kulturan čovjek 
to je u redu, ali kada neko zloupotrebljava tu slobodu i počne da stvara ostalima problem onda mu se treba ta 
sloboda uskratiti. Uostalom, zato i postoje pravila.  
 Što se tiče trobojke, sada vas pitam sve ovdje pošto sam čuo i znam nije to ta trobojka, plavetna, nije 
tada postojala ona paleta boja nego je to narodni jezik i kaže se plavetna je boja. Međutim, ko je ikad vidio 
sliku momenat kada se otkrivaju kovčezi s kraljem Nikolom i njegovom suprugom u Sanremu, vidio je kojom 
je zastavom pokriven bio i kralj Nikola i njegova supruga. Istom ovom koja je u kabinetu predsjednika 
Mandića. Znači, istom takvom zastavom. Gledali ste, pretpostavljam, gospodine Huter, i vi, i svi ostali, 
posebno Cetinjani, toliko fotografija je ilustrovanih iz ondašnjeg vremena s krunisanja ili raznih svetkovina na 
Cetinju, sve su zastave takve bile - crveno plavo bijele. Te nijanse o kojima vi pričate, te nijanse su, u stvari, 
poslužile gospodinu Ranku Krivokapiću koji je tada ucijenio DPS, i to vam tvrdim, a vi samo malo pođite na 
Google pa pogledajte kakve su bile izjave poslanika Demokratske partije socijalista nekoliko dana prije 
Petrovdana 2004. godine kada je Ranko Krivokapić uspio da progura ovu zastavu, a da izbaci trobojku, bez 
prisustva opozicije. DPS nije bio za promjenu, ali pošto je DPS imao velike prohtjeve po drugom pitanju gdje 
mu je trebala pomoć Ranka Krivokapića napravljen je taj dil.  
 Vi treba da znate ne stvara problem onaj ko se bori za tradicionalnu Crnu Goru i za nešto što je simbol 
onakve Crne Gore kojom se ponosimo nego je problem su oni koji su je protjerali. Znači, trobojka nije 
protjerana slučajno. Protjerana je iz kompleksa pojedinaca zato što je to svesrpska zastava. Potpuno je 
normalno da ona bude u zakonu Srbije kao narodna zastava kao što je i u Crnoj Gori bila narodna zastava. 
Znači, kada nije bio neki zvanični događaj u smislu izmjene zastava, pa da bude ona dvorska s grbom, uvijek 
je korišćena trobojka, bez aplikacija. Pogledajte sve slike s Cetinja uključujući i onaj sramni dan 1941. godine 
kada je Petrovdanska skupština održana. Trobojke sve su bile.  
 Nije ovdje problem koja je nijansa trobojke. Ovdje je problem želje da se stvori novi građanin koji 
nema veze s onim Crnogorcima toga vremena. Ja vas rayumijem, gospodine Huter. Raspitao sam se i oni su 
mi rekli da ste vi potomak austrougarskog vojnika i ja to cijenim i poštujem. Čovjeku se svidjelo u Crnoj Gori i 
on je ostao da živi, oženio se i svaka čast tome. Ali, ne vidim odakle takva srdžba prema trobojci koja je 
pobijedila austrougarsku i donijela Crnoj Gori slobodu ovdje. Mi ostali nemamo pravo na takav komfor. 
Možda vi imate.  
 Za nas, posebno za Srbe u Crnoj Gori koji su pored svega i pored svih pritisaka i dalje Srbi, trobojka je 
narodna zastava i zastava Kraljevine Crne Gore kojom se mi ponosimo. Ponavljam, kao srpskom državom i 



kraljevinom. Vi ste napravili da je ovdje, bre, istoričare sramota da izgovore najobičniju istinu. Crna Gora iz 
usta svoga kralja je srpska kraljevina, jedna od dvije. Mi ne tražimo nikakva ujedinjenja, mi ne tražimo nikakva 
čuda da se dese, ali ne dozvoljavamo da neko mijenja kompletnu istoriju pred našim očima. Ne može to tako. 
Pravite se da ne znate šta piše u Gorskom vijencu. Pravite se da ne znate šta piše u onom udžbeniku za treći 
osnovne, gdje objašnjavaju jasno djeci ko su i šta su i šta je Crna Gora. Sve se pravite da to ne postoji. Mislite 
da to prolazi pored nas zato što je Ranka Krivokapića zapalo toga dana na Petrovdan, pazite tu drskost, 
zakazao je bio sjednicu za promjenu simbola na Petrovdan kao i 1941. godine kada je prvi put ova zastava, 
na žalost, postala državna. Ovo je časna i poštena zastavica crnogorske istorije, ali kao državna zastava 
uveli su nam je Italijani, i to treba da znate. Drugi je bio Ranko Krivokapić. Nije problem što je ona uvedena 
nego što je trobojka izbačena da se ko ne bi dosjetio čoče da smo mi dio jednog velikog naroda. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:24:18) 
 
 Gospodine Radunoviću, niste nimalo doprinijeli ovoj namjeri da budemo racionalni. Dobro je što je 
ova rasprava otvorena, znam da su neki ljudi nestrpljivi, ali skupili smo se u Skupštini, danas je Bogojavljenje, 
taman pravi dan za ovu raspravu.  
 Ko se prvi javio?  
 Gospodin Oskar Huter. Ovo je njegova omiljena tema. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.01.24 15:24:46) 
 
 Gospodine predsjedavajući, trebali ste da intervenišete kada je vaš saputnik koji je rekao da se 
nenormalno ponašate, u šta mu dijelom i dajem za pravo, da ga opomenete kada je govorio o mom porijeklu. 
To što ste čuli, čuli ste laž, ali iz vaših usta je ona i očekivana, odmah da vam kažem. Ja se nijesam raspitivao 
za vaše stablo, ali ste jedini Radunović, vi ste iz Lješanske nahije, koji mrzi Cetinje, koji kada se pomene 
Cetinje ili bilo što crnogorsko se sav naježi. Jedini Radunović ste vi taj, za drugoga ne znam. Toliko što se 
toga tiče. Oslobodili nas jeste od antifašizma. O tome od 30. avgusta 2020. godine uveliko pričate.  
 Što se tiče zastave, sve što ste rekli nije tačno.     
Ta vaša relativizacija s plavom i plavetnom, u Ustavu iz 1905. godine vam piše jasno i glasno i tečno i čitko da 
je to plavetna. To nije varijacija na temu. Ta zastava, nemojte nam vi koju zastavu je ko stavio na sanduk 
kralja Nikole. Nema to nikakve veze. Sad pođite u muzej kralja Nikole. S lijeve strane vam je trobojka koja je 
od 1905. godine, crvena, plavetna i bijela s dvoglavnim orlom, a s desne strane zastava koja je i danas, znači 
ova varijacija koja je državna, to je ta zastava. Od 1905. godine je u službenoj upotrebi.  
 Znate što, da bih vam malo pojasnio. Moj prađed je bio angažovan baš kod toga kralja Nikole kao 
doktor, kao anesteziolog. Kralj Nikola je sa svih strana i Bošnjačke, i muslimane, i Albance, i Austrijance, i 
Hrvate dovodio i pravio multietničku Crnu Goru, ne onu Crnu Goru koju su mu bombe donijele iz Srbije da mu 
glavu otkinu i ne onu Crnu Goru koja mu je zabranila, njegov unuk koji mu je zabranio da se vrne i živ i mrtav. 
Znači, mi smo ga vrnuli skoro, ima nešto više od 30 godina. Ta zastava vam stoji, pođite da je vidite, ne 
obmanjujte i ne iznosite neistine. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:27:18) 
 
 Sve ste rekli, gospodine Huter. Danas ste najviše diskutovali. Molim vas, privedite kraju, još jednu 
rečenicu. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.01.24 15:27:33) 
 
 Gospodine Mandiću, vašeg saputnika ste trebali, kada je našao da priča i udara na porodična stabla, 
da ga opomenete i, bez obzira što ste vi četnički vojvoda, vi s tom titulom i kako god obnašate tu funkciju i vi 
ste morali da ga opomenete. To je bila vaša obaveza, a ne da mene opominjete jesam li preskočio minut i po. 
Zbrojte vrijeme koje sam učestvovao u diskusiji. Ako bude ukupno sve koliko je sada govorio gospodin 
Radunović, ja se izvinjavam i Skupštini i narodu Crne Gore što sam zloupotrijebio to vrijeme. Ali, ovakav 
način je nedopustiv i nećemo dopustiti da se lažima koje se plasiraju priča o zastavi crnogorskoj. Zna se koja 
je bila i kakva je bila. Eto je u muzeju kralja Nikole. Građani Crne Gore, dođite u muzej da je vidite i da vidite 
da sve ovo što se priča nije istina. 
 



 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:28:13) 
 
 Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (19.01.24 15:28:32) 
 
 Prvo, gospodine Huter, vezano za vašeg prađeda, ako sam dobio pogrešnu informaciju s Cetinja 
izvinjavam se. Neću da vam kažem ko mi je rekao. Najbolje ćemo sada u Skupštini govoriti ko mi je rekao. 
Znači, ako je tako kako vi kažete i ako nije bio, kažem da vam se izvinjavam. Znate što je neljudski. Neljudski 
je kada vi pokušavate kao organizacija već 20, 30 godina da napravite pukotinu u narodu u Crnoj Gori kako 
biste lakše vladali i pljačkali Crnu Goru. E, to je neljudski. Tako smo došli do priče o trobojci i o himnoj i o 
svemu jer su se tražili načini da se pukotine rašire. Zbog toga, samo vam poručujem da niko od nas neće 
odustati ili da ćete ga vi ubijediti da je drugačije. Vama ako ne smeta ta zastava o kojoj pričate i koja stoji kada 
se uđe lijevo, hajde da je proglasimo ovdje, takođe, još jednom zastavom državnom, može da bude narodna, 
može da bude tradicionalna i da je legalizujemo nego se bojite od nje. Kada naša omladina maše tim 
trobojkama o kojima vi pričate, vi kažete došli su četnici.  
 Vi imate problem. Žao mi je što to moram da kažem. Vi ste rekli da mrzim Cetinje i da sam jedini 
Radunović koji mrzi Cetinje. Kada bih ja mrzio Cetinje, vjerovatno bih bio jedini Radunović koji mrzi Cetinje, 
ali Cetinje u mojim očima i u vašim nije isto. Kada mislim na Cetinje, mislim na Cetinje oko kojeg se stvarala 
Crna Gora. Cetinje s Cetinjskim manastirom, Cetinje s Biljardom, građanima koji su to poštovali, a ne mislim 
na Cetinje koje je 20 godina rušeno i rasturano da bi morali ti ljudi koji su nekad radili i zarađivali i imali svoje 
ja da dolaze po socijalnu pomoć kod DPS-a i da ljube sliku Milu Đukanoviću i da zbog toga slušaju pjesme i 
igre koje im je pripremio DPS i da više nisu čoče ni Srbi čak. Pogledajte to isto Cetinje 1989. godine i onaj 
skup na Cetinju. Pogledajte je li to bilo Cetinje. Pogledajte kada su dočekivali Srbe s Kosova. Je li to bilo 
Cetinje ili to nije bilo Cetinje. Ili da pomenem referendum 1992. godine. Kakav je procenat bio na Cetinju za 
zajedničku državu. Jesu li to bili Cetinjani. Kada je Milu Đukanoviću zatrebalo zbog privatnog biznisa da 
pobjeđuje, a nije znao kako jer u toj većinskoj pravoslavnoj grupaciji političkoj u Crnoj Gori nije imao većinu, 
on se onda obrnuo i rekao najbolje da krenemo s Cetinja jer je to simbol Crne Gore. Sve je uništio na Cetinju 
da bi onda mogao lakše da kupuje sirotinju.  
 Izvinjavam se, predsjedniče, u pravu ste, dugo govorim. Nisam želio uopšte da se javim, ali velika se 
priča otvorila. Volim Cetinje, a oni koji ne vole Cetinje mu rade ovo što mu rade. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:32:18) 
 
 Hvala. 
 Ko je još prijavljen? Ervin Ibrahimović, pa Andrija Nikolić. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (19.01.24 15:32:25) 
 
 Zahvaljujem.  
 Moram reći da nam danas ova diskusija nije trebala, a svi biraju, zato se mi i razlikujemo i zato ću i reći 
svoj stav.  
 Prije svega, Bošnjačka stranka ima jasan legalistički stav kada je u pitanju korišćenje nacionalnih 
simbola, i mi smo tu jasni. Isto smo jasno da nam jasno Zakon  kaže gdje može ta zastava da se koristi. Da je 
aktuelna vlast koristila ovaj zakon mi danas ne bismo o ovome pričali. Jasno je da toj zastavi nije mjesto tu, 
ovoj koju ste vi postavili. Ja sam vas slušao, dozvolite.  
 Sada vas pitam sve iz vladajuće koalicije koliko ste danas pomogli evropskoj priči Crne Gore, koliko 
ste danas pomogli ovom pričom kada ste zašutali zbog isticanja ove zastave, koliko ste pomogli da se 
građani ponovo približe jedni drugima, koliko ste pomogli pomirenju. Nismo, poštovane kolege i koleginice. 
Nema veze ko je otvorio. Zna se ko je otvorio. Onaj ko je postavio ovu zastavu protivzakonito. Jasno kažem 
poštujmo zakone. Ne možemo samo biti pro forma evropejci. Djelovanjem pokažimo. Nemojmo da te zastave 
dijele građane ovdje. Znamo koje su isto rađene stvari zbog pogrešnog predstavljanja te zastave. Pod 
otkriljem tih zastava, na žalost, ne možemo se pohvaliti da su se neke stvari dobre dešavale u Crnoj Gori.  
 Zato vas sve molim poštujmo zakone, poštujmo tuđe osjećaje, svima će biti bolje. Nas su građani 
ovdje birali da nam bude bolje u Crnoj Gori, a ne da nastavimo da ih dijelimo. Zato sam pomenuo vladajuću 
koaliciju. Na vama je veća odgovornost. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:34:39) 
 
 Neću namjerno da odgovaram, a morao bih reći gospodinu Ervinu Ibrahimoviću i ovaj alaj - barjak 
crnogorski, njega je nosila crnogorska vojska i 1912. i 1876. godine. Baš ste se sjetili sada da kažete da pod 
onom zastavom trobojkom je rađeno nešto. Meni je drago da ovo Bošnjaci čuju. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (19.01.24 15:35:11) 
 
 Predsjedavajući, žao mi je što ste zloupotrijebili moj iskaz i možemo vratiti. Dozvolite, ne znam što ste 
sada vi nervozni. Vi ste rekli da budemo tolerantni, da ne otvaramo raspravu. Nisam to rekao nego pod tim 
zastavama, ne tom, nijesu donijele mnogo dobro narodima. Nemojte da zloupotrebljavate. Nisam rekao ovo 
što ste vi rekli.  
 Dakle, više sam volio da ste ovdje rekli da ste napravili grešku, da niste poštovali zakon, a ne da 
zloupotrebljavate ono što sam rekao. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:35:46) 
 
 Da završimo ovu priču oko zastava, evo još ima riječ gospodin Nikolić.  
 Svako može da podnese prijavu,neka podnesu prijavu, kolege iz DPS-a će podnijeti prijavu i da se to 
riješi u skladu sa procedurom koja postoji, a da pređemo iz ove priče. Svi su čuli o čemu se radi, građani će 
cijeniti. Izvolite, gospodine Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.01.24 15:36:13) 
 
 Ostali smo nedorečeni u ovoj komunikaciji kada ste odgovarali na proceduralnu reakciju u kojoj sam 
najavio pravno postupanje u odnosu na vaše kršenje zakona i jedna teza zadlužuje odgovor. 
 Vi ste govorili o doživljaju slobode vaše i naše i vaš i naš, gospodine Mandiću. Doživljaj slobode je 
ograničen Ustavom i Zakonom, razumijete. Ne možete vi slobodno da interpretirate kao jedan od najviših 
državnih zvaničnika zakone na način da ih kršite i da očekujete da neko na to ćuti. Pogledajte Zakon o 
državnim simbolima, naravno ja sam vam rekao javićemo se nadležnim državnim organima koji imaju 
službenu obavezu da postupaju u odnosu na vaše kršenje zakona. Ja sam vam kazao da ćemo to uraditi i 
govorim to danas ovdje u Skupštini đe ste prisutni da budete upoznati sa našom akcijom, pri čemu, rekao 
sam vam imate mogućnost da to radite u vašoj kući, da to radite u vašim partijskim prostorijama.  
 U Skupštini Crne Gore imate obavezu da istaknete državnu zastavu, ne zato što vam to kaže Andrija  
Nikolić,nego za to što vam to kaže Ustav i zakoni. Mi smo ovđe u ovom Parlamentu usvojili Ustav 
kavlifikovanom većinom. Mi sad možemo da se pozivamo na razne istorijske kontinuitete, povodom pitanja 
odnosa prema državnim simbolima. Možemo to da radimo, ali kao izabrani predstavnici građana u 
zakonodavnom domu imam obavezu da poštujemo Zakon i da se pridržavamo zakonima. Ako odavde kreće 
kršenje zakona i ako to dolazi od parlamentarne većine, a vi očekujete da javnost zainteresovana na to ne 
reaguje, pa ovu temu podvodite pod nešto ima kontinuitet istorijskih podjela u Crnoj Gori.Ne, ne nećemo da 
pričamo o istorijskim podjelama. Ne,ne nećemo da pričamo o istorijskim podjelama. Nije to tema, kao što je 
rekao kolega Ibrahimović, tema je Evropski put Crne Gore, a Evropski pod podrazumijeva poštovanje 
Zakona. Vi ne poštujete Zakon i zašto zapadne diplomate ne dolaze kod vas, zašto vas izbjegavaju, pa zato 
što imaju strah da ćete zloupotrijebiti njihovo prisustvo, kao što ste zloupotrijebili juče prisustvo visoke 
predstavnike Evropske unije u Crnoj Gori ističući zastavu druge države u njenom prisustvu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:39:26) 
 
 Deset puta ponavljate istu rečenicu o kršenju zakona o drugoj državi, ja vas molim presavite tabak 
idite kod tužioca. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.01.24 15:39:46) 
 



 Nema potrebe za nervozom. Vi radite to što radite sa sviješću, sa sviješću da ćete da provocirate dio 
javnosti, mi smo isprovodirani time što kršite Zakon, time smo isprovocirani i imam obavezu da zaštitimo 
integritet ovoga doma kojega vi ne štitite kao njegov domaćin, nego ga zloupotrebljavate i poigravate sa 
parlamentarnom većinom šaljući im poruku  da ste vi glavni gazda u tom koaliciji, a da oni ćute i trpe i prave 
se ludi na to što vi kršite zakon. To je dio vašeg odnosa, ali nemojte da očekujete od parlamentarne opozicije 
da na to ćuti. Kažem vam i još jednom ponavljam i time završavam. Podnijećemo prijatu i očekujemo da će 
nadležni organi postupati po svojoj službenoj dužnosti. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:40:32) 
 
 Ja jedna čekam da vi podnesete tu prijavu, odmah da vas obavijestim i dok se ne riješi ta prijava 
možemo ovako da raspravljamo i polemišemo. Dugo mi čekamo na prijave koje smo podnijeli u borbi protiv 
organizovanog kriminala i oko toga ko je pokrao i opljačkao ovaj narod, a znate iz čijih redova dolaze ti ljudi 
koji su opljačkali Crnu Goru. Ima jedan portal Borba broji svaki dan pozivajući Tužilaštvo što ne reaguju na 
konkretne prozivke koje postoje, a evo trpimo, gledamo i čekamo da organi reaguju. Ja vas samo molim da 
ubuduće, ja vam kažem ne krši se zakon, vi kažete krši se zakon. Izvolite kod nadležnih organa, provjerite 
kršili se ili se ne krši. 
 Što se tiče politike, morate da prihvatite činjenicu da ovdje u Crnoj Gori postoje oni ljudi koji drže do 
tradicije Crne Gore, da postoji srpski narod u Crnoj Gori, da postoje ljudi koji govore srpskim jezikom, da 
većina ljudi i to mladih ljudi danas kada se ženi nose trobojke. Šta ćete vi, vi hoćete dekretom da zavranite. 
Ne može, čovječe. Zakon je da prati život, a ne krši se Zakon, nego je sve u skladu sa Zakonom  i danas, ako 
to neko razumije, razumije, a ako ne razumije, ne razumije. Tu mu se ne može pomoći. 
 Gospodine Borise Mugoša, izvolite i izvinite što ste čekali. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (19.01.24 15:42:08) 
 
 Poštovane građanke i građani, uvažene koleginice i kolege, 
 Kada je bi izbor predsjednika Parlamenta, mislio sam da kolege iz kluba, pošto su novi u poslaničklim 
kluborima imaju izlaganja, ali me prosto bila isprovocirala jedna riječ da mi tadašnjeg kandidata za 
predsjednika ne podržavamo zato što je Srbin. Ja sam tada to demantovao argumentima i prezirem takve 
lažne narative, vrlo opasne koji samo produbljuju podjelu u crnogorskom društvu i tada sam rekao da su 
mnoge, meni najmilije osobe u mom okruženju koje su isključivo mojom voljom i mojom odlukom dio mog 
okruženja te nacionalnosti i za o prezirem takve manipulacije. 
 Druga stvar slična manipulacija vezana i za vjeru da neko voli vjernike, reći ću vam kao vjerujuć 
čovjek da prezirem i svaku vrstu takve lažne manipulacije koje se opet produku podjeli u Crnoj Gori, ali sam 
se danas javio, jer se javlja treća manipulacija, to da neko ne voli trobojku i čak je bilo i da se mrzi brobojka, ali 
ja ću vas prvo vratiti na zakon. 
 Predsjednik Parlamenta je položio zakletvu da će se ponašati u skadu sa Ustavom i Zakon, bez 
obzira što je on intimno mislio o tome Ustavu ili što misli o zakonima njegova je obaveza da se pridržava. 
 Ovdje sam čuo da se svi pozivate na Zakon o državnm simbolima i Dan državnosti na član2 8 koji 
kaže:"Da se istorijski simboli Crne Gore uživaju zaštitu", a to znači da se ne mogu sknaviti, da se mogu 
izlagati kao dio naše tradicije koju treba da poštujemo u muzejima i na drugim mjestima, a to da neko može 
da se poziva da je neko prekršio tu normu ne može, jer u kaznenim odredbama ne postoji kršenje člana 28, 
upravo zbog toga što se tim članom uživa zaštita toga simbola, ali onda moram da vas uputim i na Pravilnik o 
bližem načinu isticanja zastave Crne Gore. Ako odlučite da stavite zastavu Crne Gore to je isključivo vaša 
volja u vašem kabinetu ona mora biti sa vaše desne strane, jer tako nalaže Pravlnik o bližem načinu isticanja 
zastava. Zastava Crne Gore u vašem kabinetu se nalazi protivno Pravilniku o bližem načinu isticanja zastave 
Crne Gore. 
 I na kraju zavšiću sa trobojkom. Možda sam jedan od rijetkih ovdje koji je branio tu trobojku, odnosno 
igrao pod zastavom Toma, to je bila trobojka. Bio sam devedesetih godina kao prvak Jugoslavije, 
reprezentativac Jugoslavije, to je bila trobojka i to je bila trobojka kontinuiteta SFRJ, nije imala petokratu, ja 
sam kao jugo nostalgičar veoma vezan za Jugoslaviju i volio bih da se dogovorila konfederacija tada jer 
mislim da bi bilo mnogo bolje na ovom području, ako već nije mogla da postoji ona divna zajednička država, 
ali vam moram jednu stvar reći i biću vrlo emotavan. 
 Ja sam pod tom zastavom igrao sa namjerom da promovišem ljubav, zajedništvo, sportsko 
nadmetanje u sladu sa svim principima fer plej i ja sam tako postupao prema toj zastavi trobojci koju izuzetno 
poštujem i svaku trobojku poštujem. Prezirem duboko sve one koji su ogrnuti tom trobojkom ratovali, vršili 



agresiju, sijali mržnju i vršili genocide, e to je razlika između moga poimanja trobojke i nečijeg drugog 
poimanja trobojke. Zahvaljujem. 
 
 
 DARKO DRAGOVIĆ (19.01.24 15:46:29) 
 
 Hvala, predsjedniče Parlamenta. S obzirom da nas više od sat i po vremena kolege iz parlamentarne 
opozicije prozivaju oko stava u vezi aktuelnog problema zastave imam i političku i ljudsku obavezu da uzmem 
riječ. 
 Slušajući opozicione kolege mogu zaključiti da mi ovdje imamo dvije prizne priče. Jedna prizma jeste 
poštovanje istorijskih simbola, a potpuno druga prizma priče jeste način korišćenje i upotrebe istorijskih 
simbola. 
 Što se tiče načina korišćenja, odnosno upotrebe istorijskih simbola Pokret Evropa sad  stav je tu bio 
potpuno jasan, smatrali smo da isticanje istorijskog simbola trobojke zastave Kraljevine Crne Gore u kabinetu 
predsjednika Skupštine Crne Gore da na taj način nije povrijeđen Zakon o državnim simbolima i državnoj 
himni, a potpuno bih se ovdje složio sa kolegom Mišom Lakovićem da u slučaju, ako državni organi u 
redovnoj proceduri utvrde da je povrijeđen zakon mi kao legalisti, kao poštovaoci suvereniteta i svih propisa 
koji su donijeti od strane ovog zakonodavnog organa ćemo pozvati predsjednika Skupštine da postupi u 
skladu sa zakonom. 
 Takođe, zbog čega smatramo da isticanje istorijskog simbola u kabinetu predsjednika Skupštine nije 
u suprotnosti sa imperativnim propisima jeste što se iza leđa predsjednika Skupštine nalazila i zastava 
Evropske unije i nama je milo i treba da bude mjesto tamo, međutim jedan jedini propis, bar koliko ja znam, ne 
predviđa zvaničnu upotrebu zastave Evropske unije u protokoralnim odnosima. 
 Prema tome, potpuno već više pravnog osnova ima upotreba istorijskih simbola od upotrebe zastave 
Evropske unije, ali ponavljam zbog naše iskrene borbe ka  putu evropskim integracijama i borbe za 
implementaciju evropskih vrijednosti zastava Evropske unije treba da je tu gdje jeste u institucijama države 
Crne Gore u kabinetu predsjednika Skuštine Crne Gore ispred svih državnih organa gdje se i nalazi na 
jarbolima, a i ponavljam apsolutno da ja znam jedan jedini propis to ne definiše za razliku od crnogorskih 
istorijskih simbola gdje Zakon o državnim simbolima i himni Crne Gore jasno definiše da istorijski simboli da 
se štite i na isti način kao i državni simboli. 
 Kako ćemo mi to da tumačimo pod tom normom, šta je zaštita istorijskih simbola to je stvar prakse i 
mislim da nije predsjednik Skupštine Crne Gore izašao van svojih ovlašćenja i prekršio zakon kada je zastavu 
Knjaževine Crne Gore unio u kabinet predsjednika Skupštine. 
  Međutim, ponavljam, ako državni organi zauzmu drugačiji stav mi ćemo se odrediti prema odlukama 
nadležnih državnih organa. 
 Druga prizma ove priče jeste emotivni osjećaj, odnosno poštovanje istorijskih simbola Crne Gore. Po 
mom mišljenju uvažavanje istorijskih simbola Crne Gore poštovanje istorije Crne Gore, poštovanje borbe 
naših predaka za opstanak na Vučjem Dolu, za stvaranje crnogroske države na Grahovcu, za slobodu u 
Martinićima i ja potpuno razumijem vas, gospodine Huter, da vi ne možete da imate tu istu emociju kakvu ja 
imam, kakvu gospodin Radunović ima, kakvu gospodin Mugoša ima i kako svi mi ovdje autohtoni  Crnogorci 
imamo prema našoj borbi naših predaka za slobodu Crne Gore. Ja ne vrijeđam apsolutno nikoga. Samo 
kažem da moj emotivni odnos ne može biti jednak vašem emotivnom odnosu.  
 Bilo čiji emotivni odnos prema nacionalnom ili istorijskom simbolu ne podriva temelje ove države. To 
je najveća laž  koju sam čuo. To je najveća neistina da bilo čiji emotivni odnos prema istorijskom, vjerskom ili 
nacionalnom simbolu podrijeva temelje ove države i dovodi u pitanje samostalnost suverenitet Crne Gore. To 
apsolutno nije tačno. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:52:43) 
 
 Slažem se sa Vama, gospodine Dragoviću. Samo da se dogovorimo, gospodine Raičeviću. Javio 
segospodin Huter oko iste stvari, može samo jedan, ili će gospodin Huter ili vi. 
 Gospodine Huter na ovu temu će gospodin Raičević. 
 
 
 DUŠAN RAIČEVIĆ (19.01.24 15:53:01) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Koristim pravo na proceduralnu reakciju, upućujem je vama i smatram da ste još jednom danas 
dozvolili kršenje Poslovnika, jer upravo ova diskusija je zavrđivala vašu reakciju, jer kolega poslanik Dragović 



ovdje je napravio kvalifikaciju uvredljivu sa spekta naglašavanja ko je ovdje autohtoni Crnogorac a ko nije. 
Niti, gospodine Dragoviću, vi imate to pravo ni kao pravnik, ni kao poslanik da ovdje pravite kvalifikaciju među 
poslanicima u crnogorskom Parlamentu, niti ste vi veći Crnogorac od mene, niti gospodin Mandić neću da 
dozvolim, ali ste morali,gospodine Mandiću, da reagujete. 
 Gospodine Dragoviću, vi kao pravnik morate da štitite zakone, da zastupate zakonska rješenja, 
mislim ni jedan   od poslanika ovdje sa ove strane danas nije se bavio istorijskim činjenicama. Mi ističemo ono 
što jesu zakonska rješenja koja su važeća, utemeljena za Ustavu Crne Gore, vi kao pravnik biste trebali da 
zastupate. Iskreno, ne iznenađujeme vaša reakcija, znajuću vašu političku istoriju i znam da vam je bliža i 
trobojka, znam da vam je bliža i Srbija, ali nemojte dozvoliti takvim diskusijama da ovdje unosite bilo kakvu 
netrpeljivost među poslanicima. Ako ćemo već da govorimo o zastavama evo gospodin Radunović je govorio 
je li to plava plavetna, evo počećemo da cijenimo i kvalitet tkanine, da je to svila ili neka druga tkanina ili 
možda ral kartu pa da utvrimo je li plava ili plavetna. Nemojte time da se bavimo. To je ruganje. Mi ovdje 
govorimo o poštovanju zakona koji su kao takvi važeći i ne samo zakona nego je poslanik Mugoša govorio i o 
pravilnicima kao podzakonskim aktima. 
 Prema tome, gospodine Dragoviću, nemojte da dozvolite sebi više ovakve kvalifikacije na račun bilo 
kojeg poslanika  u Parlamentu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:55:54) 
 
 Gospodine Raičeviću, svi su razumljeli što ste željeli da kažete.  
 Gospodine Dragoviću, izvolite. 
 
 
 DARKO DRAGOVIĆ (19.01.24 15:56:04) 
 
 Gospodine Raičeviću, 
 Da prvo budemo potpuno jasni i otvoreni. Jedna jedina moja domovina je Crna Gora. Međutim, za 
razliku od vas ja imam emotivan odnos i prema Socijalističkoj Republici Crnoj Gori i prema Kraljevini Crnoj 
Gori i prema Knjaževini  Crnoj Gori i prema svim borbama naših predaka za opstanak crnogorskog naroda, 
za nastanak crnogorske države i za formiranje moderne crnogorske države kakva je danas. Za mene Crna 
Gora ne nastaje u maju 2006, već ona za razliku od vaše percepcije ima hiljadugodišnju istoriju da postoji još 
vječno. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:57:05) 
 
 Molim vas ispravite navode. Vi ste se javili. 
 
 
 DUŠAN RAIČEVIĆ (19.01.24 15:57:14) 
 
 O kršenju Poslovnika, jer su ovo opet uvredljive konstatacije i molio bih da poslanik Dragović ovdje 
nama objasni gdje mi to ne poštujemo te istorijske činjenice i kakva je to naša percepcija. Da li Crna Gora 
počiva i počinje 2006.godine ili mnogo ranije je počela? Ajde, molim vas recite to, ko to ovdje od prisutnih 
poslanika zagovara tu tezu. Ajde recite i gdje ne poštujemo istoriju Crne Gore. Recite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 15:57:53) 
 
 Molim vas, gospodine Huter. Dogovor je bio takav i ja ću da se držimo dogovora. 
 Gospodin Raičević je odgovarao gospodinu Dragoviću. Sada kada bi se ovo nastavilo, danas ako je 
bilo zloupotreba Poslovnika prihvatam odgovornost, ja sam kriv za zloupotrebu Poslovnika. Molim vas 
,gospođo Popović, vi imate poslednje javljanje. 
 Izvolite jedan minut. 
 
 
 OSKAR HUTER (19.01.24 15:58:46) 
 



 Gospodine Radunoviću, vama ću da se obratim. Zašto? Vi ste inicirali da gospodin Dragović donese 
određene zaključke i da na nekom njegovom  kantaru mjeri emocije prema državi Crnoj Gori. Pominjali ste 
moga pretka, a nijesam rekao to  u kameru, želim to da kažem da bi vama pojasnio, čuo sam vaše izvinjenje. 
Prihvatam ga, žao mi je što ste došli u situaciju da se izvinjavate. Nijeste trebali. Ovdje sam na  raspolaganju 
da me pitate kad god hoćete i što god hoćete i da dođem u vaš klub da śednem i da vam dam pojašnjenje. Da 
vam kažem.  
 Moj prađed, da bi znala javnost i da bi gospodin dotični iza vas koji izgleda predstavnik ne znak ovog 
Milatovićevog krila, pa onda je vjerovatno dobio poruke da se obračunava sa mnom i  da mjeri neke emocije 
prema Crnoj Gori, moj prađed je bio doktor kod kralja Nikole, sahranjen je u počasti u redu zaslužnih građana 
Cetinja sa mačevima i činom poručnika crnogorske vojske ne iz rata nego kao onaj koji je liječio crnogorske 
vojnike i koji su stradali u prethodne ratove, a morao je da ih liječi i ne samo kao anesteziolog, hoću da vam 
samo pojasnim, anesteziolog bio mnogo i više od toga. Moram je čak i da im popravlja i vadi zube i ako nije 
bio stomatolog. Razumljećete kontekst i vrijeme tog vremena, a ovaj gospodin koji se bakće emocijama mogli 
bi mjeriti emocije ali izdajničke, mogli bi takve da mjerimo, a emocije prema Crnoj Gori neka samo brane svi 
zajedno i ništa drugo se Crnoj Gori loše desiti neće. Hvala  vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (19.01.24 16:00:13) 
 
 Hvala, gospodine Huter. Važno je da je Crna Gora čula jedan lijepi omaž o vašem prađedu i vrlo je 
važno da ljudi znaju o čemu se radi. 
 Gospođo Popović, izvolite. Ovo je poslednje i idemo na glasanje. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (19.01.24 16:00:32) 
 
 Uvažene kolege, 
 Ako dozvolite da se iz XVIII vijeka vratimo u XXI i da razgovaramo o temi. Evo za kraj. Samo da 
kažem. 
 2007.godine je potpisan Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju i tada je u članu 106 bilo predviđeno 
da se Zakon posebno o elektronskim komunikacijama naravno i svi ostali zakoni usaglase sa evropskom 
pravnom tekovinom. To nije urađeno. 
 2017.godine donijeg Zakon o elektronskim komunikacijama, 2018.godine Direktiva o kojoj pričamo 
sve vrijeme, 2019.godine donijet Zakon o državnoj upravi. Ovo je sve donešeno za vrijeme vladavine 
Demokratske partije socijalista. Ni jedan član Direktive koja se odnosi na elektronske komunikacije nije 
inkorporiran u Zakon o elektronskim komunikacijama.  
 Novi Zakon o elektronskim komunikacijama je počeo sa izradom 2019.godine. I kao što smo svjedoci 
ni do dana današnjeg on nije usvojen. Sada se vraćam na ono što ste predložili predsjedniče Odbora za 
ekonomiju, budžet i finansije i negdje dogovor da poštujemo važeći Zakon o elektronskim komunikacijama, 
da date sugestije stručnoj službi Odbora za ekonomiju, budžet i finansije, da raspiše javni konkurs za izbor 
članova Savjeta. Zašto ne možemo da mijenjamo taj zakon? Zbog toga u onom članu kako ste vi predložili i 
zbog toga što od pet članova Savjeta mi imamo tri i ta tri člana Savjeta su u trećem nezakonitom mandatu i ne 
samo što su u trećem nezakonitom mandatu, nego oni prosto nijesu zaslužili da im se produži mandat iz 
razloga što Skupština Crne Gore tri godine za redom glasa protiv njihovih finansijskih izvještaja. I zbog toga 
što ta agencija u kontinuitetu već tri godine krši zakone ove države, posebno u onom dijelu koji se tiču njihovih 
ličnih privilegija. Mislim na zarade i mislim na obračun varijabila i svih ostalih prenadležnosti. Oni ne zaslužuju 
da im se četvrti put ustanovi da oni mogu biti članovi Savjeta i moram ovo da vam kažem.  
 Bili smo zajedno na sjednici kada smo raspravljali Program rada Agencije za 2024.godinu. Šta su 
predvidjeli Programom rada? Sjećate li se. Ja sam ih pitala na odboru koliko predviđaju novih radnih mjesta? 
Što su rekli? Četiri, a za koga? Za njih. Predvidjeli su da oni budu savjetnici članovima novog Savjeta, jer je 
obrazloženje bilo novi članovi Savjeta neće imati dovoljno iskustva.  
 Prema tome, dogovor je sa Kolegijuma, da, poštujući sve ono što je izrečeno od strane evropskih 
naših prijatelja i predstavnika, poštujemo važeći Zakon o elektronskim komunikacijama da raspišemo javni 
poziv i istovremeno negdje očekujemo da ćemo dobiti sugestije od predstavnika Evropske komisije kako na 
koji način ova agencija može da izađe iz problema i na koji način može da počne da funkcioniše u skladu sa 
zakonom. Toliko i zahvaljujem. 
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 Hvala, gospođo Popović. 
 Stavljam na ponovno odlučivanje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o elektronskim 
komunikacijama.  
            Izvolite, kolege, glasajte. Zaključujem glasanje. 
 Glasalo je 42 poslanika, niko nije glasao za, četiri protiv, 38 uzdržanih, pa konstatujem da Skupština 
nije ponovo  izglasala Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o elektronskim komunikacijama. Ako nam je 
ovakva atmosfera na Bogojavljenje, šta će tek biti za Savindan 27. kada imamo novu sjednicu? 
..Hvala vam i živjeli. 
 


